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Aika 11.03.2024, klo 15:02 - 18:21

Paikka Järvenpää-talo, Juhani Aho -sali

Käsitellyt asiat

§ 48 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

§ 49 Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

§ 50 Ilmoitusasiat

§ 51 Sisäisen tarkastuksen toimintasuunnitelma 2024

§ 52 Kaupungin toimitilaosakkeiden myynti

§ 53 Urheilukatu 7-9 koulurakennuksen purkaminen

§ 54
Toimintaohje ”Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittely” 
muuttaminen

§ 55
Kiinteistöjen 186-4-401-6, 186-4-401-3 ja 186-401-1-2666 (Tanhumäenpolun ja 
Kyröläntien risteys) myyntipäätös

§ 56 Kiinteistöjen 186-401-11-53 ja 186-401-11-88 ostaminen, Laurilantie

§ 57
Tarjoajien poissulkeminen / Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden 
hankinta / MT 

§ 58 Hankinta / Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden hankinta / MT 

§ 59 Toimiohje koskien Mestaritoiminta Oy:n hallituksen jäsenen nimeämistä

§ 60 Eroilmoitus luottamustehtävästä / Heino Seppo

§ 61 Yhtiökokouskutsu 18.3.2024 / Asunto Oy Kartanonpesä

§ 62
 Vastine nuorisovaltuuston lausuntoon suorasta aloiteoikeudesta 
kaupunginvaltuustoon
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Saapuvilla olleet jäsenet
Eemeli Peltonen, puheenjohtaja
Laura Virkkunen, 1. varapuheenjohtaja
Tuija Kuusisto, 2. varapuheenjohtaja
Henry Berg
Tom Boman
Tarja Edry, saapui 15:10
Hanna Graeffe, saapui 15:10
Pirjo Komulainen
Ismo Nöjd
Ossi Vähäsarja
Tiia Östberg, poistui 18:00

Muut saapuvilla olleet
Sari Forsström, hallintojohtaja, sihteeri
Mikko Autere, kaupunkitekniikan johtaja, vs. kaupunkikehitysjohtaja, paikalla §:t 52-57, 
saapui 17:46, poistui 18:19
Petri Graeffe, valtuuston puheenjohtaja
Hanna Gröhn, Vammaisneuvoston puheenjohtaja, paikalla § 50, poistui 16:09
Juhana Hiironen, Maankäyttöjohtaja, paikalla §:t 55 - 56, saapui 17:59, poistui 18:15
Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja
Liisa Majanen, Eläkeläisneuvoston puheenjohtaja, paikalla § 50, poistui 16:09
Jorma Piisinen, valtuuston 1. varapuheenjohtaja
Kirsi Rinne, talousjohtaja, paikalla § 52, saapui 17:46, poistui 17:57
Ville Sikström, Nuorisovaltuuston puheenjohtaja, paikalla § 50, poistui 16:07
Kristiina Soots, palvelualuejohtaja, paikalla § 50, saapui 17:02, poistui 17:20
Willem van Schevikhoven, valtuuston 2. varapuheenjohtaja
Tuomas Koskiniemi, Toimitilajohtaja, paikalla § 52, saapui 17:45, poistui 12:06

Poissa
Heli Komulainen, viestintäjohtaja
Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja
Henri Nordenswan, Henkilöstöjohtaja
Seppo Oksa, tietohallintojohtaja
Laura Rainetoja, Kaupunginlakimies

Allekirjoitukset

Eemeli Peltonen
Puheenjohtaja

Sari Forsström
Sihteeri
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§ 48
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen.

Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 12.3.2024 alkaen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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1.  

2.  
3.  

§ 49
Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

Järvenpään kaupunginvaltuuston kokouksessa 4.3.2024 käsiteltiin asiat § 1 - 16. 
Pöytäkirja on nähtävillä 12.3.2024 alkaen Järvenpään kaupungin julkisessa 
tietoverkossa. 

Kuntalain 39 §:n 1 momentin mukaan kunnanhallitus vastaa valtuuston päätösten 
valmistelusta, täytäntöönpanosta ja laillisuuden valvonnasta. Täytäntöönpanoon 
kuuluu olennaisena osana päätösten laillisuuden valvonta. Valvonta antaa 
mahdollisuuden korjata laillisuusvirheet, jotka muutoin voivat johtaa valituksiin. 
Käytännössä hallitus päättää asiasta valtuuston kokouksen jälkeisessä kokouksessaan.

Valvonnan kohteena ovat kaikki valtuuston päätökset ja valvonta kohdistuu 
mahdollisiin menettelyvirheisiin, toimivallan ylityksiin ja muihin laillisuusvirheisiin. Sen 
sijaan hallitus ei voi kieltäytyä täytäntöönpanemasta päätöstä sillä perusteella, että se 
on epätarkoituksenmukainen. Jos hallitus katsoo, että päätös on lainvastainen, sillä on 
velvollisuus olla panematta päätöstä täytäntöön ja saatettava asia viipymättä 
valtuuston käsiteltäväksi.

Kuntalain 96 §:n mukaan kunnanhallituksen on jätettävä päätös täytäntöön 
panematta, jos kunnanhallitus katsoo, että valtuuston päätös on syntynyt 
virheellisessä järjestyksessä, valtuusto on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on muuten 
lainvastainen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus toteaa, että

kaupunginvaltuuston 4.3.2024 pidetyssä kokouksessa tehdyt päätökset eivät ole 
syntyneet virheellisessä järjestyksessä,
valtuusto ei ole ylittänyt toimivaltaansa eikä päätös ole muuten lainvastainen ja
päättää panna päätökset täytäntöön. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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1.  

2.  

3.  

4.  
5.  

6.  
7.  
8.  
9.  

10.  
11.  
12.  

§ 50
Ilmoitusasiat

Iltakoulu

klo 15-16 Vaikuttamistoimielimien ajankohtaiskatsaus

15.00 - 15.20 Nuorisovaltuuston ajankohtaiset (oheismateriaali)
15.20 - 15.40 Eläkeläisneuvoston ajankohtaiset (oheismateriaali)
15.40 - 16.00 Vammaisneuvoston ajankohtaiset (oheismateriaali) 

 

klo 16-16.30 Nostot sisäisen tarkastuksen toiminnasta 2023, Aku Vaselius BDO
/etäyhteys (oheismateriaali)

 

Ilmoitusasiat

Suomen Valkoisen Ruusun ja Suomen Leijonan ritarikuntien 
kunniamerkkiesitykset 2024 (oheismateriaali)
Jätelautakunnan kokouksen 15.2.2024 pöytäkirja tiedoksi 
kaupunginhallitukselle: https://hameenlinna.tweb.fi/ktwebscr/pk_asil_tweb.htm?
bid=8631
Lausuntopyyntö: Työ- ja elinkeinoministeriön lausuntopyyntö TE-palvelut 2024 -
asetuskokonaisuudesta: https://www.lausuntopalvelu.fi/FI/Proposal
/Participation?proposalId=6797d4ec-2718-4fda-a95a-2766c1b440f6
Järvenpään kaupungin ennakollinen tilinpäätös 2023 (oheismateriaali)
Uudenmaan maakuntahallituksen pöytäkirja 26.2.2024: https://uml10fi.
oncloudos.com/kokous/2024161.PDF
Kehyskuntaverkoston tapaaminen 2.-3.5.2024 Naantalin kylpylässä
Kotoutumiskoulutuksia koskevat hankinnat (oheismateriaali)
Kaupunginjohtajan ajankohtaiskatsaus (ei oheismateriaalia)
Järvenpään Blues-Jazz Diggarit ry:n tammikuun tilannekatsaus sekä 
kassavirtalaskelma (oheismateriaali)
Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen vuosiraportti 2023 (oheismateriaali)
Keskuskenttä / tilannekatsaus (oheismateriaali)
Valmistautuminen kaupunginjohtajan kehityskeskusteluun 18.3.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi.

Käsittely                                         

Nuorisovaltuuston puheenjohtaja Ville Sikström, eläkeläisneuvoston puheenjohtaja 
Liisa Majanen sekä vammaisneuvoston puheenjohtaja Hanna Gröhn selostivat 
vaikuttamistoimielinten ajankohtaisia asioita iltakoulussa.
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Aku Vaselius BDO:lta esitti katsauksen sisäisestä tarkastuksesta vuodelta 2023 
etäyhteyden välityksellä.

Pidettiin kokoustauko klo 16.25 - 16.35.

Ilmoitusasioiden käsittely jatkui tauon jälkeen seuraavasti.

- kehyskuntaverkoston tapaaminen 2.-3.5.2024 Naantalin kylpylässä; todettiin että 
Järvenpään kaupungin edustajina tapaamisen osallistuvat kaupunginvaltuuston 
puheenjohtaja Petri Graeffe ja kaupunginjohtaja Iiris Laukkanen.

- hallintojohtaja Sari Forsström selosti kotoutumiskoulutuksia koskevien hankintojen 
käynnistämisestä.

- kaupunginjohtaja Iiris Laukkanen esitteli katsauksen ajankohtaisista asioista sekä 
Järvenpään Blues-Jazz Diggarit ry:stä.

-hyvinvoinnin palvelualuejohtaja Kristiina Soots selosti Keskuskentän 
rakennushankkeen aikataulusta

- valmistautuminen kaupunginjohtajan kehityskeskusteluun 18.3: kaupunginjohtaja ja 
hallintojohtaja poistuivat käsittelyn ajaksi.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 51
Sisäisen tarkastuksen toimintasuunnitelma 2024

JARDno-2024-329

Liitteet
1 Liite / BDO Järvenpää sisäinen tarkastus toimintasuunnitelma 2024 (Salassa 
pidettävä JulkL § 24 kohta 15)
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Valmistelija: Aku Vaselius, BDO

Sisäinen tarkastus on riippumatonta ja objektiivista arviointi-, varmistus- sekä 
konsultointitoimintaa, jonka tarkoituksena on tuottaa lisäarvoa organisaatiolle ja 
parantaa sen toimintaa. Sisäinen tarkastus tukee kaupungin johtoa tavoitteiden 
saavuttamisessa tarjoamalla järjestelmällisen lähestymistavan organisaation 
riskienhallinta-, valvonta-, johtamis- ja hallintoprosessien tehokkuuden arviointiin ja 
kehittämiseen.

Järvenpään kaupungin sisäinen tarkastus on ostettu tarkastuspalveluna vuodesta 
2020 lähtien. Nykyinen sopimuskausi päättyy vuoden 2024 lopussa ja palvelun 
järjestäminen arvioidaan uudelleen kuluvan vuoden aikana. Nykyinen palvelutuottaja 
on BDO Oy. Sopimuksessa on mahdollisuus yhden vuoden optiokauteen.

Sisäisen tarkastuksen toimintasäännön mukaisesti sisäisen tarkastuksen tulee 
vuosittain laatia ja esitellä sisäisen tarkastuksen toimintasuunnitelma 
kaupunginjohtajalle, joka vie toimintasuunnitelman edelleen hyväksyttäväksi 
kaupunginhallitukselle. Tarkastusta suoritetaan toimintasuunnitelman mukaisesti. 

Vuoden 2024 toimintasuunnitelma on liitteenä (salassa pidettävä JulkL 24 § 1 mom 15-
k)

IL

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteenä olevan sisäisen tarkastuksen 
toimintasuunnitelman vuodelle 2024.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Sisäinen tarkastaja
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Kaupunginhallitus, § 91,03.04.2023
Kaupunginhallitus, § 52, 11.03.2024

§ 52
Kaupungin toimitilaosakkeiden myynti

JARDno-2023-172

Kaupunginhallitus, 03.04.2023, § 91

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 Toimitilaosakkeiden myynnin periaatteet

Kaupungin talousohjelmaan sisältyy merkittävä tilakulujen karsintatavoite. 
Tavoitteena on, että kaupunki on vuoden 2023 loppuun mennessä vähentänyt 
tilakustannuksia 10 % eli reilulla miljoonalla eurolla vuoden 2019 tasoon verrattuna. 
Tavoitteen toteutuminen edellyttää tilankäytön tehostamista ja tyhjistä tiloista 
luopumista. 

Kaupungilla on omistuksessaan lukuisia toimitilaosakkeita, joille ei tällä hetkellä ole 
tarvetta ja jotka ovat tyhjillään. Kaupungin omistamat osakkeet soveltuvat heikosti 
oman palvelutuotannon tarpeisiin, joten niitä ei ole järkevä ylläpitää myöskään 
tilareservinä yllättäviä tilatarpeita varten. Osa kohteista voisi soveltua pienten 
yritysten toimitiloiksi. Toimitilojen kysyntä on kuitenkin maltillista, joten vuokrauksella 
ei saada kaikkia kohteita tehokkaaseen käyttöön. Vuokraustoimintaa ei myöskään 
voida harjoittaa kaupungin omana toimintana laajassa mittakaavassa kuntalain 126 
§ yhtiöittämisvelvoitteen vuoksi.  

Niiltä osin, kun tilat ovat käyttämättömiä ja osakeomistukset eivät ole strategisia, 
kaupunkikehitystä tukevia omistuksia, tai tilat eivät ole nopeasti vuokrattavissa 
yksityisille toimijoille, ei osakehuoneistojen omistukselle ole perustetta. Tilojen 
omistaminen ja ylläpito aiheuttaa kaupungille kustannuksia, joten niistä on 
perusteltua pyrkiä pääsemään eroon tiloista luopumalla.

Toimitilaosakkeet 
Kaupungilla on viisi osakeomistukseen perustuvaa toimitilaa, jotka sijaitsevat 
asuinkerrostalojen alimmissa kerroksissa. Osakkeista kaksi on yhtiöjärjestyksellä 
säädetty päiväkotikäyttöön ja kolme on liiketiloja. Kohteet sijaitsevat seuraavissa 
osoitteissa: 

Haltijapolku 2, päiväkoti 
Kaarnapolku 1, päiväkoti 
Kirjastokatu 4, liiketila 
Mannilantie 13, liiketila  
Puistotie 44, liiketila 
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1.  
2.  

Osakkeista on teetetty ulkopuolinen arviointi markkina-arvon selvittämiseksi 
(oheismateriaali, salassapidettävä JulkL § 24 k 17). Kohteet eivät ole erityisen 
houkuttelevia myyntikohteita. Myytävyyttä voisi edistää, mikäli osakkeet olisivat 
muunnettavissa asunnoiksi. Asuntokäyttö edellyttää yhtiöjärjestyksen muutoksen ja 
rakennusvalvonnan hyväksynnän muutokselle. Myynnin edistämiseksi kaupunki 
selvittää etukäteen yhtiön ja rakennusvalvonnan kannan muutoksen toteuttamiselle.  

Hyvinvointialueuudistuksen seurauksena kunnat ovat velvoitettuja yhtiöittämään 
vuokraustoimintansa hyvinvointialueiden vuokrausvolyymien vuoksi siirtymäajan 
puitteissa. Viimeistään tässä yhteydessä on perusteltua yhtiöittää myös muu 
ulkopuolisille toimijoille tehtävä pitkäaikainen toimitilavuokraus, mikäli sellaista 
harjoitetaan.

Hallintosäännön Liite 1 - taloudellinen toimivalta mukaisesti irtaimen omaisuuden 
(osakkeet) myymisestä päättää talous- tai hallintojohtaja hinnan jäädessä alle 85te 
euron ja sen jälkeen päätösvalta on kaupunginhallituksella.   

Koska osakkeiden hinta-arviot ylittävät em. euromääräiset päätösvaltuudet, esitetään 
päätösvallan delegointia nimettyjen kohteiden osalta erillisellä päätöksellä erikseen 
hyväksyttävien toimitilaosakkeiden myynnin periaatteiden mukaisesti 
tilakehitysjohtajalle.  

Kaupungin toimitilaosakkeiden myynnin periaatteet on esitetty pykälän liitteenä 1 ja 2 
( liite 2, salassapidettävä JulkL § 24 k 17).

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä toimitilaosakkeiden myynnin periaatteet (liite 1 ja 2)
valtuuttaa tilakehitysjohtajan hyväksymään osakehuoneistojen kaupat sekä 
allekirjoittamaan kauppakirjat toimitilaosakkeiden myynnin periaatteiden 
mukaisesti 

 

Käsittely

Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti: “Päätösehdotuksen kohta 1 
poistetaan” 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muutetun päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus päätti valtuuttaa tilakehitysjohtajan hyväksymään 
osakehuoneistojen kaupat sekä allekirjoittamaan kauppakirjat toimitilaosakkeiden 
myynnin periaatteiden mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 52
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Valmistelija / lisätiedot:
Tuomas Koskiniemi
tuomas.koskiniemi@jarvenpaa.fi

Liitteet
1 Liite 1 myynnin periaatteet 20240311
2 Liite 2 Kauppahinnan hyväksymisvaltuus_SALAINEN_ 20240311.
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24
3 Liite 3_hinta-arviot_SALAINEN_20240311.
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Kaupunginhallitus on päättänyt 3.4.2023 (§91 JARDno-2023-172) eräiden 
osakehuoneistojen myynnistä. Myytäviksi päätetyt osakehuoneistot ovat:

Haltijapolku 2, päiväkoti
Kaarnapolku 1, päiväkoti
Kirjastokatu 4, liiketila
Mannilantie 13, liiketila
Puistotie 44, liiketila

Kaupunginhallitus päätti tuolloin muutetun päätösesityksen mukaisesti valtuuttaa 
tilakehitysjohtajan hyväksymään osakehuoneistojen kaupat sekä allekirjoittamaan 
toimitilaosakkeiden myynnin periaatteiden mukaisesti. Päätöskirjauksen tulkinnassa 
on ollut epäselvyyttä, minkä takia päätöstä on noudatettavien periaatteiden osalta 
hyvä tarkentaa. Myös kohteiden hinta-arviot tulee päivittää vastaamaan 
tämänhetkistä markkinatilannetta sekä arvioida Kirjastokatu 4:n myynnin 
kannattavuutta.

Kaupunginhallituksen päätöksen jälkeen on havaittu, että Kirjastokatu 4:ssä 
sijaitsevalla huoneistolla on markkinahintatasoon nähden huomattavan korkea 
tasearvo ja sen myynti aiheuttaisi kaupungille merkittävän, todennäköisesti satojen 
tuhansien eurojen suuruisen myyntitappion. Huoneiston myynnin ei näin ollen 
katsota olevan tarkoituksenmukaista, vaan sen myynnistä tulisi luopua ja pyrkiä 
vuokraamaan huoneisto jollekin ulkoiselle toimijalle, mikäli sille ei löydetä omaa 
käyttöä.

Mestaritoiminta Oy on kaupungin toimeksiannosta hankkinut myyntien toteutukseen 
välittäjän. Välittäjä on katselmoinut kohteet (4 kpl) ja arvioinut kohteiden 
markkinahintoja. Välittäjän arvion mukaan kohteiden hinnat ovat alhaisemmat kuin 
kaupunginhallitukselle aiemmin esitetyt hinta-arviot, eikä myyntiä ole tämän takia 
katsottu voitavan aloittaa ilman, että kaupunginhallitukselle tuodaan tieto päivitetyistä 
markkinahintatasoista. Huoneistojen aiemmat hinta-arviot ja päivitetyt hinta-arviot 
sekä huoneistojen kirjanpitoarvot on esitetty oheismateriaalina olevassa taulukossa 
(liite 3, salassapidettävä JulkL § 24 k 17).

Vaikka arviot kohteista saatavista hinnoista ovat laskeneet aiemmin esitetyistä, 
katsotaan kohteiden myyntiä olevan edelleen syytä edistää kaupungin taloudellisten 
tavoitteiden saavuttamiseksi. Ko. huoneistot ovat tyhjillään ja aiheuttavat kaupungille 
kustannuksia mm. yhtiövastikkeiden kautta.
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2.  

Hallintosäännön mukaan mukaisesti taloudellinen toimivalta irtaimen omaisuuden 
(osakkeet) myymisessä on talous- tai hallintojohtajalla hinnan jäädessä alle 85te euron 
ja sen jälkeen päätösvalta on kaupunginhallituksella. Koska osakkeiden hinta-arviot 
ylittävät em. euromääräiset päätösvaltuudet, esitetään päätösvallan delegointia 
nimettyjen kohteiden osalta erillisellä päätöksellä erikseen hyväksyttävien 
toimitilaosakkeiden myynnin periaatteiden mukaisesti toimitilajohtajalle.

Esitetään, että kohteiden (4 kpl) myyntiä jatketaan liitteessä 1 ja liitteessä 2 
esitettävien periaatteiden mukaisesti (liite 2 salassapidettävä JulkL § 24 k 17).

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä toimitilaosakkeiden (4 kpl) myynnin periaatteet (liite 1 ja 2).
valtuuttaa toimitilajohtajan hyväksymään osakehuoneistojen kaupat sekä 
allekirjoittamaan kauppakirjat.

Kokouskäsittely
Toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi selosti toimitilaosakkeiden myyntiasiaa.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Mestaritoiminta Oy, talousjohtaja
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Kaupunkikehityslautakunta, § 69,24.10.2019
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,05.11.2019
Hyvinvointilautakunta, § 63,14.11.2019
Kaupunginhallitus, § 295,18.11.2019
Kaupunginhallitus, § 3,13.01.2020
Kaupunginhallitus, § 37,02.03.2020
Kaupunginhallitus, § 241,17.06.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 20,18.08.2020
Hyvinvointilautakunta, § 20,19.08.2020
Kaupunginhallitus, § 276,24.08.2020
Kaupunginhallitus, § 285,28.08.2020
Kaupunginhallitus, § 298,31.08.2020
Kaupunginhallitus, § 302,07.09.2020
Hyvinvointilautakunta, § 34,01.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 37,06.10.2020
Kaupunginhallitus, § 328,12.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 57,13.12.2022
Hyvinvointilautakunta, § 54,14.12.2022
Kaupunginhallitus, § 3,16.01.2023
Kaupunginhallitus, § 293,20.11.2023
Kaupunginhallitus, § 53, 11.03.2024

§ 53
Urheilukatu 7-9 koulurakennuksen purkaminen

JARDno-2019-3180

Kaupunkikehityslautakunta, 24.10.2019, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 JYK vaihtoehdot
2 JYK tontinkäyttö kommentit MSJ SP

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keski-Uudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti. JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä 
korvaava uusi rakennus on valmisteltu kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa 
linjattujen periaatteiden mukaisesti yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu 
mm. oppilasmäärien ja tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on 
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

päädytty siihen, että optimaalisin koulun koko on n. 4,5 sarjainen yhtenäiskoulu eli 
koulussa tulisi olemaan noin 900-1000 oppilasta ja kolme esiopetusryhmää. Tämän 
lisäksi Juholan koulun oppilaan siirtyvät uuteen koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti, joka on 
saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan päiväkotia on 
tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata, vaan korvaavat tilat 
kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK-koulukampuksessa. 
Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla erityisesti 
liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman isompana 
kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin toteutusta 
kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019-2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy 
tuottaa Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus-
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle. Tällä hetkellä koulu hyödyntää 
osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on selvitetty, että 
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nykyisten oppilasmääräennusteiden mukaan moduulikoulu kannattaa siirtää 
Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua palveluverkkolinjausten mukaisesti.

Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kahta vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan nyt Kaupunkikehityslautakunnan tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon.

Hanke liittyy  Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoselvitykseen, joka valmistui päätöksentekoon syksyllä 2018.

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on helmikuu 2023. 
Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaan suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

Päätöksenteon aikataulu

22.10.2019 Hankkeen ohjausryhmä valitsee toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle
24.10.2019 Kaupunkikehityslautakunta käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen 
vaihtoehdoista
31.10.2019 InKAJR käsittelee vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee OPKA 
ja HYVO lautakunnille sekä kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän 
vaihtoehdon
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
18.11.2019 Kaupunginhallitus käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
9.12.2019 Valtuusto päättää hankkeesta

Pedagogiikka ja tilaohjelma
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Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019. Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden 
taitojen kehittäminen (esim. tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja 
vuorovaikutus). Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta 
(kts. liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa. Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut 
yleiset alueet on arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa. Samalla Keskustan 
päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat kaupunkikehitykseen ja 
mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja. (Kts. liite 
JYK_tontinka#ytto#_kommentit_MSJ_SP).

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/ projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, Johtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehdolla 1 (VE1) tai 6 
(VE6) tai molemmilla
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:
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Asiantuntijana asias oli kuultavana Jani Kervinen Mestariasunnot Oy.

 

Käsittelyn aikana Petri Perta esitti Markku Tenhusen kannattamana, että

esittelijän esitys hyväksytään muutoin, paitsi että  ankkeen toteutusta h
voidaan viedä eteenpäin VE 1:n mukaisesti

 

Käsittelyn jälkeen puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta kysyttyään, että 
lautakunta yksimielisesti hyväksyi Petri  Pertan muutosesityksen

 

 

 

 

Päätös
 

Kaupunkikehityslautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittelijän esityksestä poiketen, että hankkeen toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin vaihtoehto 1 (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 05.11.2019, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

 

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.
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JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
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4.  

5.  

6.  

Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

 
Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen
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Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.
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Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi.
esittää,  minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin.
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti.

 

Käsittely:

Asiasta käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta 
kysyttyään, että opetus- ja kasvatuslautakunta yksimielisesti päätti esittää, että 
hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän VE 1:n ehdotuksen 
mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päätti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää yksimielisesti, että hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
VE 1:n ehdotuksen mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti
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Hyvinvointilautakunta, 14.11.2019, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset
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Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.
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Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).
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Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asian käsittelyn alussa todettiin



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 25 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  

3.  

päätöksenteko aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei mene 
kaupunginvaltuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE HI5, 
jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

Asian käsittelyn jälkeen puhenjohtaja totesi, että hyvinvointilautakunta 
yksimielisesti hyväksyi esittelijän ehdotuksen täydennettynä siten, että 
toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän vaihtoehto 1:n  (VE 
1) mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
vaihtoehto 1:n (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan "Päätöksenteon 
aikataulu" mukaisesti

 

 

 

Kaupunginhallitus, 18.11.2019, § 295

Liitteet
1 KH 18.11.2019 JYK kampus KH aineisto final 18.11.2019
2 KH 18.11.2019 Uusi JYK oheismateriaali

Tausta ja tarve

 

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2022 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on päädytty siihen, että 
optimaalisin koulun koko on yhtenäiskoulu, jossa on kolmisarjainen alakoulu sekä 
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kuusisarjainen yläkoulu eli koulussa tulisi olemaan noin 900 - 1 000 oppilasta ja kolme 
esiopetusryhmää. Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat siirtyvät uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

 

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

 

Hanke pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. Hankinta 
päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 JYK 
yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun loppupuolella eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy on 
tehnyt Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjattavuusarvion 
31.10.2019. Arvion mukaan Kansakoulunkadun koulun on perusparannettavissa 
terveelliseksi ja turvalliseksi.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen käynnistettiin ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
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hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle väistötiloiksi. Tällä hetkellä koulu 
hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on varmistunut, että 
palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa siirtää Mankalaan 
JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, 
jotka tuodaan nyt kaupunginhallituksen tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon. (Kts. tausta-aineisto).

 

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 valtuustossa 
hyväksyttyyn kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan.

 

                      Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

                      Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, 
liikuntapalvelut) tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - 
Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

 

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin 
alueen osalta kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK 
Kansakoulunkadun tontin maankäytön tehostaminen

 

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on viimeistään 1
/2023

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaa suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.
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Päätöksenteon aikataulu

KAUKE 24.10.2019 käsitteli hanketta sitä valmistelleen ohjausryhmän 
ehdotuksen pohjalta ja esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista

VE 1 pohjalta

INKAJR hyväksyi 31.10.2019 tausta-aineiston jatkokäsittelyn pohjaksi 
täydennettynä elinkaarikustannuksilla   kaupunginhallituksen käsittelyyn
5.11.2019 OPKA käsitteli hanketta ohjausryhmän vaihtoehtoesitysten pohjalta ja 
esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista VE1 pohjalta
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 päättää hankeen etenemisestä ja toteuttavaksi 
esitettävistä vaihtoehdoista

 

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018 ja sitä on päivitetty 
syksyllä 2019. Pedagogisessa visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja 
osallisuus.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

 

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

 

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Hankkeen yhteydessä peruskorjattavien alueen katujen  ja muiden yleisten  alueiden 
kustannusarvioksi on vuonna 2018 arvioitu noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille 
kattamaan hankeen kustannuksia.
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Teoreettiset tilojen käyttöasteet pyritään esittämään seuraavan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

 

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin lautakunnissa (KAUKE, OPKA). 
Kaupunkikehityslautakunta on kokouksessaan 24.10.2019 päättänyt yksimielisesti, 
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehto 1 (VE1) pohjalta esitetyn 
päätöksenteon aikataulun mukaisesti. Myös Opetus- ja kasvatuslautakunta päätyi 
5.11.2019 kokouksessaan yksimielisesti esittämään  hankkeen valmistelun etenemistä 
VE 1 pohjalta.

OPKA ja KAUKE lautakunnissa ei ole käsitelty yksityisellä rahoituksella tehtävää 
liikuntahallikokonaisuutta, VE HI5, koska tämä vaihtoehto on esitetty vasta 13.11.2019. 
Vaihtoehto VE HI5 on kokoluokaltaan noin kaksinkertainen JYK:in yhteyteen 
suunniteltuun hallikokonaisuuteen nähden.

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Toimivalta asiassa on kaupunginhallituksen, koska hankkeen arvo ylittää 2.000.000 
euroa. Järvenpään kaupungin hallintosääntö, taloudellisen toimivallan siirtämistä 
koskeva liite 1, investointiosa kohta 5, rakennushankkeet ja projektit

 

________________

 

Hyvinvointilautakunta kokouksessaan 14.11.2019  § 63 asian osalta:

totesi
päätöksenteko- aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei 
mene valtuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE 
HI5:stä , jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja 
jolle valtuusto on myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

päätti
merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
yksimielisesti esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin 
ohjausryhmän VE 1:n mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kokouksessa 
päivitetyn aikataulun mukaisesti

 

 

Ehdotus
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Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

Merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
Hyväksyä esitetyt sekä tausta-aineistossa tarkennetut hankkeen tavoitteet, 
pedagogiset lähtökohdat ja hankkeen laajuuden vaihtoehtojen Ve 1 tai Ve 6/ Ve 
HI 5 pohjalta lähtökohdaksi hankkeen kehitysvaiheeseen siirtymiselle
Antaa luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta kehitysvaiheeseen, 
mutta liikuntasalin osalta selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa hankkeen 
yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
Hyväksyä hankemalliksi projektinjohtourakan

 

Käsittely

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy, rakennuttamisen asiantuntija 
Tuomas Talasma Boost Brothers Oy ja palvelualuejohtaja Marju Taurula esittelivät 
hanketta.

Tämän jälkeen käsiteltiin § 290 hakeutuminen työllisyyden kuntakokeiluihin. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 13.01.2020, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 KH 13.1.2020 JYK kampus KH final

Tausta ja tarve

Uuden JYK koulu kokonaisuuden rakentamisesta tehdyn päätöksen 18.11.2019 
mukaan kaupunginhallitus antoi luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta 
kehitysvaiheeseen, mutta liikuntasalin osalta oli selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa 
hankkeen yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto 
on myöntänyt ehdollisen takauksen (VEL HI5). Takauksen päätöstä on tarkistettu KV 
9.12.2019 § 89.siten, että siitä on poistettu paikkasidonnaisuus. 

Tehtävänä on ollut tutkia oman liikuntahallin rakentamisen vaihtoehdot, 
kustannusvaikutukset sekä mahdollisen ulkopuolisen toteuttajan hallikokonaisuus 
(HI5).



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 31 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  

3.  

4.  
5.  
6.  
7.  

Hankevalmistelun taustamateriaaliksi on koottu yhteen 
kaupunkitasoisesti   liikuntasalimuutokset ja tunnistettu jo aiemmin kaupungissa 
sisäliikuntapaikkojen lisätarve.

Hankkeen toimesta on valmisteltu 3 erilaista hallikokonaisuutta, jotka voisi toteuttaa 
koulun yhteyteen sekä lisäksi tutkittu HI5 areena- kokonaisuuden soveltumista 
koulukampukseen ja sen vaikutukset JYK kouluhankkeeseen sekä muuhun 
ympäristöön.

Alkuperäinen ajatus on ollut toteuttaa HI5 kokonaisuus liikuntakampukselle Kartanon 
koulun läheisyyteen, jolloin koulun käyttöön voisi vuokrata hallista lisätiloja esim. 
pallopeleihin.  Kartanon koululla ei ole omia liikuntatiloja ja sen läheisyydessä 
käytössä olevat liikuntatilat ovat nykyisin riittämättömät ja tulevaisuudessa koulun 
laajuus tulee todennäköisesti kasvamaan.

Hankkeessa huomioitavat asiat liikuntatilakonseptia valittaessa

Koululiikunnan tarpeet ja pedagogiikka.
Juholan yksikön oppilaiden liikuntatilatarve on myös huomioitava valittavassa 
vaihtoehdossa.
HI5 kokonaisuuden rakentaminen johtaa Juholan yksikön purkamiseen, koska 
kokonaisuus ei mahdu uuden koulurakennuksen kanssa samalle tontille.
Väestönsuojien tilaratkaisu tontilla ja sen aiheuttamat kustannukset.
Kaupunkikuvalliset vaatimukset.
Väistötilojen tarve ja niiden kustannukset.
Liikuntapaikkojen tarve kaupunkitasolla eli poistuvat sekä rakentuvat 
liikuntapaikat.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan 
liikuntatilan vertailua kampuksen ja koulun toiminnan kannalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Kaupunkikuvallinen lausunto liikunta-areenan sijoittamisesta Juholan yksikön 
paikalle

Juholan yksiön sijainti RKY-alueen (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu 
kulttuuriympäristö) pohjoispuolella Juholan peltojen päätepisteenä on 
kaupunkikuvallisesti vaativa, kun huomioidaan maakuntamuseon tiukka kanta Juholan 
peltojen avoimena ja alkuperäisen kaltaisena säilyttämisestä. Asemakaavassa on 
sallittua muuttaa rakennuksen korkeus nykyisestä III-kerrokseen, mikä tarkoittaa noin 
10 m julkisivun korkeutta. Normaalirakennuksen harjakorkeus nousee siitä noin 4 
metriä. Hallimaisen rakennuksen harjakorkeus nousee korkeammalle, mutta sen ei 
tule ylittää Kansakoulunkadun opistojen talon harjakorkeutta.

Hallimainen rakennus on hallitseva joka tapauksessa, kriteereitä kaupunkikuvallisesti:

Sen tulisi soveltua RKY-alueeseen esim. ratsastuskeskus Ainon ratsastustallien 
kanssa visuaalisesti yhteen.
Tontille tulevan rakennuksen tulee noudattaa RKY-alueella vaadittua laatutasoa
Julkisivut saisivat olla paremmin jäsenneltyjä ja rakennus tulisi olla julkisivultaan 
myös Kansakoulunkadun vanhaan rakennukseen sopiva.
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Puujulkisivu sopisi hyvin tähän paikkaan. Jaoteltuna esim. niin, että 
runkorakenteet näkyvät ulkoseinässä ja korkeat, suuret ikkunat, joiden edessä 
puurimoitus (vaaka) katkaisee keskellä pitkän massan.

Kaupunkikuvallinen yhteenveto:

Jotta HI5 hallirakennus voidaan toteuttaa kyseiselle tontille tulee sitä muuttaa 
suunnitellusta RKY - alueelle paremmin sopivaksi.
Areenan rakentaminen tontille johtaa väistämättä Juholan yksikön purkuun 
ennen sen elinkaaren päättymistä.

Koulun yhteyteen tuleva liikuntatila

VEL 1 toteutusratkaisu perustuu koulun tarpeiden miniminimivaatimukseen: 
salin koko 1 000m2, vapaa korkeus 8 m sekä väliverhoilla 4 osaan jaettava.

Tämä ei palvele paikallisien urheiluseurojen eri lajitarpeita, joille noin 250 
m2 salilohko ei ole riittävä, koska pelikenttien ympärille ei mahdu riittäviä 
reuna-alueita. Näiden tarpeiden mukaisesti 1 000m2 salin tulisi olla 3 
osaan jaettava, joka ei vastaa koulun tarpeita.
alustava kustannusarvio 9 040 000€

VEL 2 toteutusratkaisu perustuu koulun, paikallisten urheiluseurojen sekä 
opiston yhdistettyihin vaatimuksiin: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 9m, 
väliverhoilla 4 osaan jaettava. (katsomovaraus 300m2, noin)

Tämä salin koko sekä vapaa korkeus riittää myös kansallisen tason eri 
lajien vaatimuksille, mutta katsomokapasiteetti ei riitä.
Mikäli jokin paikallinen seura nousee pääsarjatasolle, niin kansallisen tason 
vaatimusten mukaiset lisäkatsomot on toteutettavissa myöhemmin mm. 
koripallon, lentopallon, sulkapallon sekä rytmisen voimistelun tarpeisiin eri 
tyyppisin kevytkatsomoin tai irtotuolein salin reunoille.
Kansallisen tason salibandy ja futsal pelikenttä varoalueineen kattaa koko 
salin. lisäkatsomokapasiteettia ei voida näiden lajien osalta toteuttaa 
täydellisesti
Alustava kustannusarvio 9 910 000€

VEL 3 toteutusratkaisu perustuu kansainvälisen kilpatason harjoitusolosuhteiden 
vaatimuksiin salin osalta: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 12,5m.

Tämä salin koko ja vapaa korkeus riittävät kansainvälisen kilpatason eri 
lajien harjoitusvaatimuksille myös lentopallolle. Kansainvälisen kilpatason 
otteluiden katsomovaatimuksia ei saliin pysty toteuttamaan.
Alustava kustannusarvio 10 890 000€

Eri vaihtoehtojen kustannusten laskentaa on eritelty liitemateriaalissa.

Alkuperäisessä hankelaajuudessa on esitetty toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 3 
mukaista saliratkaisua. VEL 2 vaihtoehto täyttää suurimman osan eri lajien kansallisen 
tason salivaatimuksista. VEL 2 vaihtoehto ei sovellu kansainvälisen lentopallon 
harjoituspaikaksi kuten vaihtoehto VEL 3. VEL 2 on kustannuksiltaan noin 980 000€ 
edullisempi.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntasalin vaihtoehdoista valmistelijat esittävät 
suunnittelun pohjaksi valittavan VEL 2.

Tunnistettu säästöpotentiaali vaihtoehdossa 2
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Hallikokonaisuuksilla on tunnistettu noin 1,5 – 2,0 M€ säästöpotentiaali, joka 
koostuu seuraavista edellytyksistä:
Halli voidaan toteuttaa teräsrakenteisena kevyillä julkisivuelementeillä.
Julkisivuverhous voidaan toteuttaa edullisemmin kaupunkikuvallisesti 
hyväksyttävin materiaalein esim. puuverhouksin.
Hallin sisäpuoliset seinä ja kattopintojen materiaalit on karsittu minimiin.
Hallin varustelun tasoa kevennetään minimiin, kuitenkin niin, että lajiolosuhteet 
täyttyvät.
Liikuntasalissa ei toteuteta näyttämörakenteita esitystekniikkoineen.
Tilaajan kehittämisvarausta on mahdollista pienentää hallikokonaisuuden osalta. 
Tämä tarkoittaa sitä, että halli tullaan toteuttamaan minimitasoon ja 
suunnittelun sekä rakentamisen edetessä ei ole mahdollista tehdä tason 
korotuksia.

Liikuntatilat HI5 konseptilla

HI5 hallin soveltuminen koulun liikunnanopetukseen edellyttää joitain muutoksia 
alkuperäiseen hallisuunnitelmaan verrattuna.  Yrittäjät ovet valmiita tutkimaan 
mahdollista laatutason nostoa verrattuna alkuperäiseen hallisuunnitelmaan. Yrittäjien 
kannalta laatutason nostamisesta aiheutuvat kustannukset ovat sen verran suuret, 
että niiden toteutuminen vaatisi kaupungin sitoutumisen salin vuokraukseen 
alkuperäisen suunnitelman 3 pv/vko sijasta 5pv/vko ja vähintään 10 vuoden ajan. 
Tarkempi selvitys oheismateriaalissa.

Liikuntasalin toteuttaminen HI5 -areenan konseptilla edellyttää kaupungin hankkeelta 
lisäkustannuksia erillisten VSS- tilojen rakentamisen, piha-alueen rakentamisen sekä 
Juholan yksikön esteettömien väistötilojen toteuttamiskustannusten osalta. Näiden 
kustannusten tasoksi on arviotu n. 4 540 000 € ja tämän lisäksi kaupunki menettää JYK 
tontin eteläosan (Juholan yksikkö) maankäytön tuotot 1 700 000 €. HI5 hallin tontin 
vuoratuotot ovat noin 10 000€/vuosi.

Valmistelun aikana on tiedostettu, että alkuperäinen HI5 kustannusarvio ei 
sellaisenaan voi toteutua Juholan koulun rakennuspaikalla. Lisäkustannuksia 
muodostuu kaupunkikuvallisista vaatimuksista, maaperäolosuhteista sekä 
koululiikunnan ja urheiluseurojen tarpeiden huomioimisesta salin korkeuteen, -
varustetasoon sekä hallin sosiaalitilojen ja katsomotilojen lisäämisestä. Näitä 
kustannuksia ei ole vielä voitu tässä selvityksessä arvioida tarkemmin.

Koko hankeen kustannusten vertailua koulun yhteyteen toteutettavan VEL 2 
liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan liikuntatilan osalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Yhteenveto

Oheismateriaalissa olevan liikuntapalveluiden laatiman liikuntasalien selvityksen 
mukaan sisäliikuntapaikoissa on ollut ja tulee olemaan merkittävästi muutoksia ja 
harrastajilta on tullut toiveita lisätiloista. Näiden ja alustavien kiinteistölinjausten mm. 
perusteella tarvitaan sisäliikuntatiloja sekä Uusi JYK - kampuksella että Kartanon 
liikuntakampuksella.  Jos HI5 toteutetaan Kartanon koulun läheisyyteen, voidaan sillä 
vastata Kartanon koulun liikuntatilan lisätarpeeseen myös suunnitteilla olevan uuden 
koulun osalta. 
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Hanke esittää toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 2 seuraavista syistä:

Juholan koulurakennus voidaan säilyttää ja sen käyttöä jatkaa elinkaarensa 
päähän.
HI5 areenan aiheuttamat lisäkustannukset hankkeelle ovat mittavat (4 540 000) 
ja tällä kustannuksella ei saada arvoa rahalle.
Kansallisen tason lajiolosuhteet saadaan varmistettua.
Hintaero näiden kahden vaihtoehto välillä VEL2 /HI5 on 2 310 000€– 4 070 000€. 
riippuen toteutustavasta
Hintaero vaihtoehdon VEL 1 / HI5 välillä on 2 500 000 €.
Juholan yksikkö tarvitsee väistötilat vähintään 3 vuodeksi, jos toteutetaan HI5 
areena ennen JYK valmistumista. kustannus tälle on noin 1.6milj€
JYKin salin pukuhuoneet voivat olla urheilukentän kanssa yhteiskäytössä.
Koululla esteetön sisäyhteys liikuntatiloihin.

Mestaritoiminnan valtuutus

Mestaritoiminta Oy hakee kaupungin valtuutusta valmistelemaan hankinnat ja 
sopimukset puolestaan kaupungin nimiin.

Valmisteltu yhteistyössä Mestaritoiminnan rakennuttajapäällikkö Jani Kervisen ja 
projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Uusi JYK- kampuksen liikuntatiloja ei toteuteta HI5- areena hankkeen kautta
että Uusi JYK- kampuksen liikuntatilat toteutetaan VE2 laajuisena koulun 
yhteyteen. Vaihtoehdon suunnittelussa tulee huomioida tunnistetut 
säästömahdollisuudet.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään hankinnat ja 
allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus edellyttää, että tästä liikuntatilasta liikuntapalveluille 
aiheutuvat nettokäyttömenot katetaan liikuntapalveluiden talousarviosta siten, ettei 
liikuntapalveluiden määrärahaa ole tämän vuoksi nostettava.

 

Käsittely 

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja rakennuttajapäällikkö Jani Kervinen selostivat 
asiaa.

Esittelijä täsmensi päätösehdotustaan kuulumaan päätöskohdan 3 osalta siten, että 
Mestaritoiminta Oy valtuutetaan valmistelemaan ja päättämään kehitysvaihetta 
koskevat hankinnat ja allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset 
kaupungin puolesta.

Päätös
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1.  
2.  
3.  

Hyväksyttiin esittelijän täsmennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Kaupunginhallitus, 02.03.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Aiemmat hankkeen käsittelyt kaupunginhallituksessa 18.11.2019 § 295 sekä 13.1.2020 
§ 3.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 18.11.2019 on hankemalliksi hyväksytty 
projektinjohtourakka.

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 on hyväksytty hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:

Uusi koulurakennus 27.100.000 €
Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 €
Liikuntasali 9.910.000 €.

Kaikki esitetyt summat alv 0%.

Liikuntasalipäätöksen jälkeen hankkeen suunnittelua on jatkettu käyttäjien kanssa 
yhteistyössä. Tämän hetkiset arkkitehtisuunnitelmat esitellään kokouksessa. Keittiö 
tullaan toteuttamaan valmistuskeittiön sijaan jakelukeittiönä.

Projektinjohtourakoitsijahankinnan ennakkoilmoitus on julkaistu Hilmassa 18.1.2020. 
Mestaritoiminta Oy pyysi ennakkoilmoituksessa ilmoittautumisia 
markkinavuoropuheluun, jotka pidettiin neljän rakennusliikkeen kanssa 12.2.2020.

Hankkeen ehdotussuunnitelmia esitellään Opetus- ja Kasvatuslautakunnassa 
25.2.2020 sekä Kaupunkikehityslautakunnassa ja Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020.

Valmistelu yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi hankkeen valmistelutilanteen.
että Uusi JYK- kampuksen keittiö toteutetaan jakelukeittiönä.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n tekemään Uusi JYK- kampuksen 
projektinjohtourakoitsijan hankinnan ja hankintaan liittyvän sopimuksen 
hyväksytyssä budjetissa.
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4.  antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää 
toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Kokouskäsittely
Arkkitehti Eero Renell ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja Tuomas Talasma 
selostivat hanketta. 

Asian käsittely keskeytettiin ja siirryttiin käsittelemään asiakohtaa § 38.

Kaupunginjohtaja poisti asian esittelystä. 

Päätös
Asia poistettiin esittelystä. 

Kaupunginhallitus, 17.06.2020, § 241

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali OPKA/HYVO JYK-hankemuutos KH17062020

Taustaa

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hanketta kokouksessaan 18.11.2019, jossa päätettiin 
hankkeen konsepti, laajuus sekä vahvistettiin siirtyminen koulukokonaisuuden 
osalta kehitysvaiheeseen.  

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hankkeen liikuntatilojen 
toteutusratkaisun kokouksessaan 13.1.2020, jossa 
päätettiin liikuntasalikokonaisuuden toteutustapa, laajuus ja laatutaso.  

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 päätettiin hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:  

* Uusi koulurakennus 27.100.000 € 
* Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 € 
* Liikuntasali 9.910.000 €. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa 2.3.2020 oli tarkoitus 
hakea valtuutus Mestaritoiminta Oy:lle valmistella sekä päättää toteutusvaihetta 
koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin 
puolesta. Asia poistettiin käsittelystä, koska kaupungin taloustilanteesta 
johtuen haluttiin varmistaa hankkeen olevan mitoitettu palvelutarpeen mukaisesti.  
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Investointiohjelman päivityksen yhteydessä on päivitetty väestöennusteiden 
palvelutarvearviot vuosiksi 2020-2030 ja tehty tilakohtaiset kapasiteettiselvitykset, 
joiden perusteella JYK-hanke voidaan toteuttaa suunniteltua pienempänä hankkeena. 
Taloudellisten tarkastelujen jälkeen on päädytty esittämään ratkaisua, jossa JYK-hanke 
toteutetaan hyödyntäen olemassa olevia tilamoduuleja ja täydentämällä 
kokonaisuutta uudisrakennuksella sekä Kansakoulunkadun 
peruskorjaushankkeella. Hanke ehdotetaan toteutettavaksi vaiheistettuna, jolloin se 
vastaa juuri siihen tarpeeseen, mikä palvelualueella on. 

Kaupunginhallituksen edellisen käsittelyn jälkeen 
JYK Urheilukadun kiinteistössä on todettu keittiön ja ruokalan osalta sisäilmatilanne ja 
työskentely näissä tiloissa on lopetettu. Keittiön sisäilmatilanteen vuoksi on 
käynnistetty hankinta väliaikaisesta keittiö- ja ruokalayksiköstä, joka toimii kohteessa 
Uuden JYKin valmistumiseen saakka.  

Hankkeen vaiheistus, aikataulu ja linjaukset  

1. vaihe 18,6 milj. € 

Vaiheessa 1 tontille rakennetaan uudisosa, joka kattaa mm. teknisen työn, 
ruokalan, jakelukeittiön, liikuntasalin, sekä aineluokkia. Urheilukadun 
moduulikoulu jää JYKin käyttöön. Vaiheen 1 on määrä valmistua 1/2023. Tämän 
vaiheen oppilaskapasiteetti on 800 oppilasta (uudisosa + 
moduuli) + Juholan yksikkö 100 oppilasta. 

2. vaihe 15,3 milj. € 

Vaiheessa 2 peruskorjataan Kansakoulunkatu 1. Kouluun on ajateltu sijoittuvan 
alakoulun oppisoluja sekä aineluokkia. Peruskorjauksen tulisi olla valmis 1/2026, 
minkä jälkeen kampuksen kapasiteetti on 1100 oppilasta. Vaiheen 2 valmistuttua 
Juholan yksikön loputkin toiminnat siirtyvät Uuden JYKin tilohin ja Juholan 
kiinteistö vapautuu kiinteistökehittämiselle.  

KUM, opisto: Opistoille ei rakenneta kampukselle omia tiloja, vaan opistot toimivat 
kaupungin muissa tiloissa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston päätoimipisteenä. 

Liikuntahalli: Liikuntasalin koko tulee tässä toteutusratkaisussa olemaan n. 710 
m2. Liikuntasali on jaettavissa kolmeen lohkoon ja se toteutetaan koulun vaatimusten 
mukaiseen tasoon (ei kiinteää katsomoa). Tämän lisäksi 1. vaiheen 
valmistuessa on koulun käytössä Juholan yksikön liikuntasali n. 210 
m2. Lisäksi 2. vaiheen valmistuessa tulee koulun käyttöön 
perusparannettavan Kansakoulunkatu 1:n liikuntasali n.230 m2 ja Juholan liikuntasali 
poistuu koulun käytöstä.  

Hankelaajuus 

Kaupungin taloustilanteen vuoksi JYKin hankelaajuutta selvitettäessä on huomioitu 
hankkeeseen kiinteästi kytkeytyvät muut kouluhankkeet. Alkuperäisessä 
suunnitelmassa hankelaajuuteen sisältyi Kyrölän oppilaiden sijoittuminen kohteeseen 
ja suurempi liikuntahalli. Kyrölän oppilaiden siirron kannattavuus on haluttu 
varmistaa selvittämällä vaikutukset kaupungin talouteen kahdessa eri vaihtoehdossa.  
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VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu 

Hankelaajuuden selvittämiseksi on tehty kustannusvertailu 
em. vaihtoehdoista. Vertailussa on huomioitu sama palvelukokonaisuus (opetuksen ja 
varhaiskasvatuksen järjestäminen samalle lapsijoukolle) ja kummankin vaihtoehdon 
edellyttämät investoinnit ja vaikutukset käyttötalouteen. Tulosvaikutuksen osalta on 
erikseen tarkastelu vaihtoehdon vaikutusta hyväksytyllä talousohjelmakaudella.  

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen.  

Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi 
sekä investointien että käyttötalouden osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan 
liitteessä. 

Palvelualueiden näkemykset suunniteltuun toteutustapaan 

Perusopetus: Vaihtoehto 1 takaa 
Järvenpään kaakkoiskulmassa perusopetuspalvelut ja harrastamisen 
mahdollisuudet lähipalveluna kuntalaisille. Nykyinen Kyrölän 
moduulikoulu suunniteltiin esi- ja perusopetuksen tarpeisiin ratkaisuna lyhyen 
ajanjakson toteuttamaiselle. Jos perusopetus kaksisarjaisena alakouluna tai luokka-
asteille 1. -5. jatkuu Kyrölässä, pienentää tämä Järvenpään Yhteiskoulun hankkeen 
laajuutta, mutta samalla luo tarpeen liikuntatilojen ja kovien käsityötilojen 
lisäämiselle. Vaihtoehto 2 takaa edelleen pienimmille koululaisille palvelun 
lähipalveluna, mutta ei tuo Kyrölän alueen liikkumisen mahdollisuuksia kuten 
vaihtoehto 1.  



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 39 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Opetuksen järjestämisen kannalta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Kuitenkin 
täytyy huomioida pienen alkuopetusyksikön haavoittuvuus mm. johtamisen ja 
sijaisten hankinnan haasteiden näkökulmasta.  

Järvenpään kaupunki on kompakti kaupunki, jossa etäisyydet ovat pienet. Kyrölän 
koulun poistuminen palveluverkosta tuo Ristinummen suunnasta tuleville pienimmille 
oppilaille kuljetustarpeen, mikä näkyy kuljetuskustannuksissa vuosittain. Kyrölän 
koulun ja Järvenpään Yhteiskoulun laajuudesta ei ole tässä vaiheessa tehty huoltajien 
ja henkilöstön näkökulmasta kuulemista. Ennakkovaikutusten arviointi lapsi 
ja huoltajanäkökulmasta on vähäinen ja ennakkovaikutuksen arviointi 
perustuu lähinnä talousnäkökulmaan. Päätös sekä Järvenpään Yhteiskoulun että 
Kyrölän koulun laajuudesta, tulee kuitenkin saada pikaisesti, jotta 
muutokset toiminnasta voitaisiin toteuttaa elokuusta 2023 alkaen. 

Varhaiskasvatus: Varhaiskasvatuksen näkökulmasta vaihtoehto 2 mahdollistaa 
palveluverkon tehostamisen, kun Kyrölän moduulikoulu voidaan ottaa 
varhaiskasvatuksen käyttöön. Kyrölän päiväkodin kuntokartoituksen pohjalta on 
selvää, että päiväkoti tulee vaatimaan korvaavat tilat lähivuosina ja Kyrölän 
moduulikoulu on kustannustehokas ja palveluverkon kannalta perusteltu vaihtoehto. 
Kyrölän moduulikouluun siirtyminen mahdollistaisi Kyrölän päiväkodista luopumisen 
lisäksi pk Pikkuvanhasta luopumisen. 

Mikäli hanke toteutetaan vaihtoehdon 1 mukaisesti, tarvitaan Kyrölän päiväkodille 
erilliset korvaavat tilat. 

Näissä tarkasteluissa kummassakaan vaihtoehdossa JYK:in yhteyteen ei ole tulossa 
päiväkotia toisin kuin alkuperäisissä suunnitelmissa. Tämä edellyttää myöhemmin 
erillistä hanketta, joka korvaa Keskustan päiväkodin ja mahdollisesti myös Kinnarin 
päiväkodin. 

Hyvinvoinnin palvelualue: Kaupungin omistuksessa on 20 liikuntasalia, joista 17 on 
koulujen yhteydessä. Saleista pääosa (11) on pieniä eli alle 300 m2 ja suuria, yli 400 
m2 saleja on viisi. Kaupungin kasvaessa salikapasiteetti on todettu liian 
vähäiseksi. Käytöstä on jo poistunut 4 salia ja JYK Urheilukadun myötä käytöstä jää 
pois 2 salia ja ehdotetun JYKin toisen vaiheen myötä Juholan sali jää pois käytöstä.   

JYK:in uudisrakennuksen yhteyteen rakennettava 710 m2 sali korvaa 
nykyiset Urheilukadun salit ja siitä tulisi lukion ja liikuntahallin kokoinen suuri sali. 
Ratkaisu ei kuitenkaan lisää kokonaiskapasiteettia. Sali ei vastaa palloilulajien 
kansallisen tason lajivaatimuksiin korkeuden tai katsomo-olosuhteiden osalta. 
Yksityinen HI5 -hallihanke vastaa tähän tarpeeseen osittain. Kyrölän koulun 
liikuntahallista luopuminen heikentää sekä alueen liikuntaolosuhteita, että Opiston
/liikuntapalveluiden ohjattujen liikuntaryhmien ja budolajien harrastusolosuhteita. 

Liikuntasalien kokonaiskapasiteetti ja salien olosuhdeprofiilit tulee tarkastella 
lähemmin Hyvinvoinnin palvelualueen palveluverkkosuunnitelmassa. 

Maankäyttö  

Maankäytön näkökulmasta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Vaihtoehdot on 
mahdollista toteuttaa, vaikkakin voimassa olevia asemakaavoja voidaan joutua 
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muuttamaan hankkeen edetessä. Tämän ei uskota viivästyttävän hanketta, sillä 
rakentaminen voidaan aloittaa kummassakin vaihtoehdossa väliaikaisten lupien turvin.

VE1 rajoittaa maankäytön mahdollisuuksia asuntotuotanto- ja 
maanmyyntitavoitteiden näkökulmasta Kyrölän koulun viereisellä (tontin 186-4-439-3) 
alueella. Alueen toteutusta yleiskaavaratkaisuun perustuen on valmisteltu siitä 
näkökulmasta, että liikuntahallikokonaisuus olisi väliaikainen ja väistyisi myöhemmin 
asuntorakentamisen alta. Mahdollinen Juholan koulun tontin vapautuminen vuonna 
2026 vapauttaisi em. tontin kaavakehitykseen ja/tai kiinteistöjalostukseen. 

Kaupunginhallitukselle esitetään, että JYK hanketta ei toteuteta aikaisemmin esitetyssä 
laajuudessa (n. 50Me). Uuden suunnitelman mukaan JYKiin tulee varhaiskasvatusta 
vain kahden esikouluryhmän verran. Järvenpään Opiston ja Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston tiloja ei toteuteta kampukselle, vaan ne toimisivat kaupungin muissa 
tiloissa ja liikuntasali toteutetaan koulun tarpeisiin n. 710 m² suuruisena.

Hanke esitetään toteutettavan nykyisiin moduleihin tukeutuen jaettuna kahteen 
vaihteeseen. Ensimmäisessä vaiheen osalta esitetään edettävän vaihtoehdo 2 
mukaisesti, jolloin JYKiin toteutetaan laajennus, joka mahdollistaa Kyrölän koulun 3-6 -
luokkien oppilaiden siirtymisen JYKiin.    

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että ehdotettu muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja 
etenemismalliin voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n 
mukaisesti. 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 249 jälkeen.

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy:stä ja talousjohtaja Kirsi Rinne 
selostivat asiaa.

Tiia Lintula poistui tämän asian käsittelyn aikana kello 17.08.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan kuulumaan seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua 
pienempänä ja vaiheistaen. Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta pyydetään 
hyvinvointilautakunnalta ja opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 
väliltä. Lautakuntien tulee antaa arvionsa 19.8. mennessä."

Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 18.08.2020, § 20
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Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. 

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:
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1. Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä.

2. Esittäää lausuntonaan, että:

muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin voidaan hyväksyä ja 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n mukaisesti siten, 
että JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten 
ja Kyrölän koulun tiloissa jatkaa tämän jälkeen alkuopetus (vuosiluokat 1. ja 2.) 
sekä varhaiskasvatus.
koulun kokonaiskapasiteetista johtuen liikuntasali tulee toteuttaa nelilohkoisena, 
jolloin sen tulee olla suurempi kuin nyt esitetty 710 m2.

Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä selosti hanketta.

Muutosehdotus 1:

Puheenjohtaja Satu Tuominen teki Emmi Mäkisen, Riikka Juuman, Tiia Östbergin, Heli 
Anttilan ja Peter Hagmanin kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: Lautakunta 
merkitsee ehdotuksen tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat 
asukaskuulemiset tulee viedä loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa 
päätös nyt käynnissä olevaan kouluverkkoselvitykseen.

Muutosehdotus 2:

Jenni Marttinen teki Riikka Juuman kannattamana keskustelun kuluessa seuraavan 
muutosehdotuksen:

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:

Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä
Esittää lausuntonaan, että muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin 
voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu aloittaa VE1:n mukaan.

Esitteljän täydennetty päätösehdotus:

Käsittelyn kuluessa esittelijä täydensi päätösehdotustaan. Täydennetty päätösehdotus 
kuului seuraavasti: "kohta 3: Lautakunta edellyttää, että asukaskyselyjen palaute 
otetaan huomioon asian jatkokäsittelyjen yhteydessä."

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu muutosehdotus, minkä vuoksi oli 
äänestettävä. Hyväksyttiin puheenjohtajan ehdotuksesta äänestystavaksi sähköinen 
äänestys ja äänestysjärjestykseksi seuraava

Äänestys 1:

JAA: Tuomisen muutosehdotus
EI: Marttisen muutosehdotus

Äänestys 2:

JAA: esittelijän muutettu päätösehdotus
EI: Tuomisen muutosehdotus
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Kokoustauko 19.20 - 19.30.

 

Äänestykset
JAA: Tuomisen muutosehdotus EI: Marttisen muutosehdotus

Jaa
Suvi Pohjonen
Peter Hagman
Satu Tuominen
Emmi Mäkinen
Pasi Boehm
Johanna Santanen
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Heli Anttila
Arto Luukkanen
Topi Rantala
Ei
Jenni Marttinen
Riikka Juuma

Jaa: esittelijän muutettu päätösehdotus EI: Tuomisen muutosehdotus

Jaa
Jenni Marttinen
Ei
Emmi Mäkinen
Riikka Juuma
Peter Hagman
Satu Tuominen
Johanna Santanen
Pasi Boehm
Heli Anttila
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Suvi Pohjonen
Arto Luukkanen
Topi Rantala

Päätös
Hyväksyttiin äänestysten jälkeen äänin JAA 1 ääntä EI 13 ääntä 0 TYHJÄÄ ääntä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen mukaisesti: "Lautakunta merkitsee ehdotuksen 
tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat asukaskuulemiset tulee viedä 
loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa päätös nyt käynnissä olevaan 
kouluverkkoselvitykseen".
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Hyvinvointilautakunta, 19.08.2020, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on 
kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi sekä investointien että käyttötalouden 
osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan liitteessä. 
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Keskeiset vaikutukset hyvinvointipalveluihin VE1 ja VE2 välillä:

VE1 sisältää Kyrölän liikuntasalin, joka korvaisi jo puretun vanhan Kyrölän koulun 
salin ja osaltaan Oinaskadun koulun salin. Toteutuessaan VE2 vähentäisi 
kaupungin liikuntasalien kokonaiskapasiteettia nykytilanteeseen verrattuna. 
Tarkasteltaessa vain JYKin kampusaluetta, liikuntakapasiteetissä ei ole eroa 
vaihtoehtojen välillä. Alueen kapasiteetti on hankkeen alkaessa ja päättyessä 
yhteensä 4 salilohkoa.
JYKin liikuntasalin toteuttaminen 710 m2 laajuisena molemmissa vaihtoehdoissa 
ei palvele urheiluseurojen lajitarpeita, koska noin 236 m2 lohkoissa pelikenttien 
ympärille ei mahdu riittäviä reuna-alueita.
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle ei rakenneta 
omia tiloja kummassakaan vaihtoehdossa, vaan opistot toimivat 
perusopetuksen ja kaupungin muissa tiloissa. Järvenpään Opiston hallinnon on 
tarkoitus sijoittua Perhelän kortteliin kun Kansakoulunkadun kiinteistön 
remontti alkaa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston  päätoimipisteenä. 

Laajempi vaikutusten ennakoarvio on liitteenä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan 
kaksivaiheisena VE2 laajuuden mukaan, ja lisäksi

Kyrölän koulun liikuntasalin korvaava salikapasiteetti tulee sisällyttää vuosien 
2021 - 2030 investointiohjelmaan
JYKin liikuntasali toteutetaan 900 m2 suuruisena ilman katsomorakenteita
Järvenpään Opistolle ja  Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa

Käsittely

Käsiteltiin asia § 19 käsittelyn jälkeen.

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
Mestaritoiminnalta esittelivät asiaa.

Ville Mustonen ja Saga Santonen saapuivat klo 17.43.

Jonna Ylimyllymaa saapui klo 17.46.

Anne Kujasalo ja Rita Kostama saapuivat klo 17.52.

Saga Santonen poistui klo 18.39.

Pia Valonen ja Teemu Jaakkola poistuivat klo 19.32.

Lassi Markkanen teki Satu Haaparannan, Pepe Makkosen, Peter Osipowin ja Anne 
Kujasalon kannattamana muutosehdotuksen, joka kuului seuraavasti: 
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"Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan VE1 
laajuuden mukaan."

Satu Haaparanta ehdotti Anne Kujasalon kannattamana, että VE1 lisätään maininta: ”
Ensi viikolla pidettävät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen tehtäviä 
päätöksiä ja sitoa päätöksenteko myös kouluverkkoselvitykseen.”

Käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja tiedusteli kokoukselta, voidaanko 
päätökseksi yksimielisesti hyväksyä seuraava kirjaus:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tämä sopi lautakunnalle. Edellä mainitusta johtuen tehdyt muutosehdotukset 
raukesivat.

Päätös
Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti esittää lausuntonaan seuraavaa:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Kaupunginhallitus, 24.08.2020, § 276

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.6.2020 § 241 toteuttaa JYK hankkeen 
aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. Ennen lopullista ratkaisua JYKin 
laajuudesta ja Kyrölän koulun tulevasta käytöstä ja liikuntahallista kaupunginhallitus 
päätti pyytää liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta hyvinvointilautakunnalta ja 
opetus- ja kasvatuslautakunnalta 19.8. mennessä vaikutusarvion 
toteutusvaihtoehtojen VE1 ja VE2 väliltä.
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Lautakunnat ovat käsitelleet asiaa kokouksessaan HYVO 19.8.2020 ja OPKA 
18.8.2020. Lausunnot ilmenevät historiasta.

Hankemuutoksen mukainen talousarviomuutos tuodaan hankesuunnitelman 
valmistuttua hallitukseen ja valtuuston käsittelyyn myöhemmin syksyllä.  

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin asian § 273 jälkeen.

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä, talousjohtaja Kirsi Rinne ja 
kaupunkikehitysjohtaja Olli Keto-Tokoi selostivat hanketta, sen aikataulutusta ja 
vaikutuksia.

 

Tauko 19.48 - 19.56.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020 klo 7.30.

Kaupunginhallitus, 28.08.2020, § 285

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020

Kaupunginhallitus 24.8.2020 § 276

Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020.
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Asian valmistelua on kokouksen 24.8.2020 jatkettu lisäämällä siihen täydennetty liite 
JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020 sekä oheismateriaaliksi yleisötilaisuuksien 
koosteet.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely:

Helinä Perttu teki Ulla-Mari Karhun ja Tomi Passin kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen:

Esitän Jyk-pykälän uudelleen valmistelua siten, että asia käsitellään maanantaina 
31.8.2020 ja siten, että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi  
pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

 

Pekka Heikkilä teki Mikko Taavitsaisen kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Esitän  Jyk-pykälän uudelleen valmistelua, niin että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi luonnosvaiheen uusi palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
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kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä
 

Pekka Heikkilä peruutti muutosehdotuksensa, jonka käsittely näin ollen raukesi.

 

Puheenjohtaja tiedusteli, voiko kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen.

 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että Jyk-pykälä palautetaan uudelleen 
valmisteluun siten, että asia käsitellään maanantaina 31.8.2020 ja siten, että Jyk-
pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus  
lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä:

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

Kaupunginhallitus, 31.08.2020, § 298

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Kaupunginhallitus, jatkokokous 28.8.2020 § 285, päätti palauttaa JYK-pykälän 
valmisteluun siten, että siitä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi asiakseen.  
Valmistelua on täydennetty kaupunginhallituksen toiveiden mukaisesti ja pykälän 
liitteenä on esitetty

nykyinen voimassa oleva palveluverkkosuunnitelma (kaupunginvaltuusto 
10.12.2018 § 103)
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uuden luonnosvaiheessa olevan palveluverkkosuunnitelman esittelymateriaali 
ml. päivitetyt väestöennusteet ja palvelutarvearviot
tilamitoitustiedot
liikuntasalikapasitetti-laskelma sekä hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista.

Kaupunginhallitus hyväksyi 17.6.2020 § 241 JYKin hankkeen koon pienentämisen ja 
hankkeen toteuttamisen kahdessa vaiheessa. Toiseen vaiheeseen siirtyi 
toteutettavaksi Kansakoulunkadun koulun perusparannus. 

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.
Kyrölän liikuntahallikysymys tuodaan päätöksentekoon erikseen.

 

Käsittely

Vt palvelualuejohtajat Mikko Mäkelä ja Jari Lausvaara, projektipäällikkö Teemu 
Jaakkola, opetusjohtaja Arja Korhonen ja talousjohtaja Kirsi Rinne selostivat hanketta.

Kokoustauko 18.59 - 19.10.

Puheenjohtaja Helinä Perttu ehdotti Tomi Passin ja Ulla-Mari Karhun kannattamana 
pykälän lähettämistä uudelleen valmisteluun siltä osin, että JYKin liikuntasalien 
tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa euromääriin.

Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen kaupunginhallituksen 
yksimieliseksi päätökseksi.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteluun siltä 
osin, että JYK:n liikuntasalien liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset 
tarkennetaan suhteessa euromääriin.

 

Kaupunginhallitus, 07.09.2020, § 302
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Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 7.9.2020 JYK hankemuutos - liikuntatilat
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
5 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Valmistelijat: Jari Lausvaara, Mikko Mäkelä

Kaupunginhallitus 31.8.2020 § 298 päätti palauttaa asian valmisteluun siltä osin, että 
JYKin liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa 
euromääriin.

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. JYKin valmistumisen jälkeen Kyrölän koulun 
vuosiluokat 3-5 siirtyvät JYKiin. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

JYKin yhteyteen rakennettavan liikuntasalin laajuudeksi esitetään 1000 m2 laajuutta 
laatutason 3a mukaisesti. Esitetty vaihtoehto on liikunta- ja urheiluseurojen tarpeiden 
kannalta perusteltu ja se mahdollistaa useimpien palloilulajien harrastamisen. Lisäksi 
laatutasoon kuuluvat pukuhuonetilat ja katsomo mahdollistavat pienimuotoisten 
turnausten ja ottelutapahtumien järjestämisen. Myös koulun käytön kannalta esitetty 
salilaajuus ja laatutaso ovat riittävät, mikäli Kansakoulunkadun rakennuksen sali on 
myös käytössä. Muut toteuttamisvaihtoehdot ja vertailu vaihtoehtojen välillä on 
esitetty liitteessä.

Esitetyn vaihtoehdon investointikustannukset ovat euroa 7 320 000 euroa ja 
käyttökustannukset  387 000 euroa vuodessa.

Kyrölän liikuntahalliin varatut määrärahat on tarkoituksenmukaista käyttää JYKin 
liikuntasalin toteuttamiseksi aiemmin suunniteltua laajempana edellä kuvatun 
vaihtoehdon mukaisesti.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
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JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali 
poistetaan investointiohjelmasta.

 

 

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Helinä Perttu teki Mimmi Launialan, Tomi Passin, Ulla-Mari 
Karhun ja Katja Revon kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Päätökseen lisätään kohta 5 joka kuuluu seuraavasti: "Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon 
saakka." Päätösehdotuksesta poistetaan kohta "Kaupunginhallitus päättää esittää 
kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali poistetaan investointiohjelmasta."

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko muutosehdotus hyväksyä yksimielisesti.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti hyväksyä muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. Päätös 
kuuluu seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta
Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka  
hallitus lähettää valtuustoon saakka.

Hyvinvointilautakunta, 01.10.2020, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Lausvaara
jari.lausvaara@jarvenpaa.fi
Tilakehitysjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5_Hyvo 1.10.2020

Oheismateriaali
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1 Oheismateriaali_JYK HYVO hankesuunnitelmaesittely 1.10.2020

Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Jari Lausvaara

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

liikuntatilojen laajuus, lajiolosuhteet ja laatutaso
tilojen ilta- ja viikonloppu käyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä
hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I vaiheen.

Kokouskäsittely
Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä selosti hankesuunnitelmaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 06.10.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Mikko Mäkelä
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YK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I 
vaiheen.

Käsittely

Teemu Jaakkola saapui 17:43

vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä, projektipäällikkö (henkilötiedot poistettu) 
(Mestaritoiminta Oy) ja opetusjohtaja Arja Korhonen esittelivät asiaa.

Käsittelyn kuluessa Jenni Marttinen teki Ari Alapartasen ja Emmi Mäkisen 
kannattamana seuraavan toimenpidealoitteen (ent. toivomusponsi): ”Esitän, että 
lautakunta hyväksyy päätösesityksen seuraavilla huomioilla: henkilöstö otetaan 
mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja 
opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

Ari Alapartanen ehdotti, että toimenpidealoitteeseen lisättäisiin henkilöstön lisäksi 
myös muut käyttäjäryhmät.

Ossi Vähäsarja poistui 18.16

Puheenjohtaja tiedusteli lautakunnalta, voidaanko päätökseen yksimielisesti hyväksyä 
liitettäväksi seuraava toimenpidealoite: ”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan 
niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen 
suunnitteluun.” Lautakunta totesi, että toimenpidealoite voidaan hyväksyä 
yksimielisesti liitettäväksi päätökseen. 

Venla Lehtosalo poistui 18:32
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Kokoustauko 18.37-18.47.

Teemu Jaakkola poistui 18:38.

Akseli Östberg poistui 18:45.

 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotuksen mukaisesti. 

Päätettiin lisäksi yksimielisesti hyväksyä päätöksen seuraava ponsi:

”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-
hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

 

 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 328

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KH 12.10. / JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020, tarkennettu 6.10.2020 v2 ja liitteet 1-3,5

Valmistelijat: Kirsi Rinne, Mikko Mäkelä, Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta)

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Kaupunginhallitus päätti 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että Kyrölän 
vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali toteutetaan 
1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH päätti, että 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma 
keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen 
kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään 
erikseen.

Hankkeen ensimmäisen vaiheen kustannusarvio on 22 820 000 €, jossa on huomioitu 
myös vuosina 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset. Toisen vaiheen 
kustannusarvio on 15 300 000 €. Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 38 120 000 €.

Hankkeen ensimmäisen vaiheen suunnittelu käynnistyy marraskuussa 2020 ja 
rakentaminen alkaa aikataulun mukaisesti loppukesästä 2021. Ensimmäinen vaihe 
valmistuu alkuvuodesta 2023.
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Toisen vaihen toteuttaminen alkaa talvella 2023 / 2024 ja toiminta voidaan käynnistää 
tammikuussa 2026.

Hanke on kaupunginvaltuuston hyväksymän palveluverkkosuunnitelman (KV 
10.12.2018, § 103) mukainen. Kaupunginhallitus seuraa hankkeen etenemistä 
iltakouluasiana.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevan 1. vaiheen hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät 
hankkeen lähtökohdat
hyväksyä hankkeen kustannusarvion seuraavasti:

1. Vaihe 22 820 000 € (1. vaiheen kustannuksissa on huomioitu 
vuosien 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset)
2. Vaihe  15 300 000 €
Yhteensä 38 120 000 €

että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
että hanke toteutetaan projektinjohtomallilla
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään ehdotus- ja yleissuunnitelmien suunnitelmaratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 335 käsittelyn jälkeen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 13.12.2022, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 JYK 2-vaihe OPKA hankesuunnitelmaesittely 13.12.2022
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Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä 
kaupunginhallituksessa lokakuussa 2020. 

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu. 

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään 
hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. 
Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen 
hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.  

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat. 

 

Ehdotus
Esittelijä: Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus hyväksyy Järvenpään Yhteiskoulun 2.vaiheen hankesuunnitelman 
liitteen 1 mukaisesti. 

Kokouskäsittely
Jan Mikkonen selosti asiaa kokouksessa ja Teemu Jaakkola etäyhteyksin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaan.

Hyvinvointilautakunta, 14.12.2022, § 54
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Valmistelijat / lisätiedot:
Tony Konkola
tony.konkola@jarvenpaa.fi
liikuntapäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / JYK 2-vaihe HYVO hankesuunnitelmaesittely 14.12.2022

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta
- Tony Konkola, liikuntapäällikkö

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä joulukuun 2022 tai tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen 
lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja 
toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen 
yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.
vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

-          liikunta- ja näyttämötilat

-          tilojen ilta- ja viikonloppukäyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä

-          hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

KS

Ehdotus
Esittelijä: Kristiina Soots, palvelualuejohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan toiminnallisen kokonaisuuden 
Järvenpään Yhteiskoulun 2. vaiheen hankesuunnitelman liitteen 1 mukaisesti.
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Käsittely

Mestaritoiminta Oy:n rakennuttajapäällikkö Teemu Jaakkola selosti asiaa 
etäyhteyksin.  

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 16.01.2023, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Julkinen oheismateriaali JYK 2-vaihe hankesuunnitelma KH 16.1.2023

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta 13.12.2022 § 57

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen 
yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Tämä 2.vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty 
opetus- ja kasvatuslautakunnassa 13.12.2022 sekä hyvinvointilautakunnassa 
14.12.2022. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve 
ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely.

JYK hankkeen 1. ja 2. vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026, jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.
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Syksyllä 2022 laadittu JYK 2-vaiheen hankesuunnitelman kustannusarvio on yhteensä 
20 182 000 €. Hankkeen budjetiksi esitetään tätä pienempää summaa 19 600 000 €, 
koska tämänhetkisten ennusteiden mukaan yleinen kustannustason nousu on 
tasaantumassa ja kääntymässä mahdollisesti laskuun vuoden 2023 aikana. JYK 2-
vaiheen rakentaminen alkaa kevättalvella / keväällä 2024 ja Mestaritoiminta arvioi 
yleisen kustannustason laskevan ennen rakentamisen aloitusta.

 

MN-A, KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat
hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 €
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

 

Käsittely

 

Rakennuttaja- ja investointijohtaja Teemu Jaakkola selosti asiaa.  

Jorma Piisinen poistui esteellisenä kokouksesta klo 16.46- 17.53. Esteellisyyden 
peruste hallintolain 28 § 1 momentin kohta 5 (yhteisöjäävi).     

Esittelijä täydensi pohjaehdotustaan seuraavasti: "kohta 6: Mestaritoiminta Oy 
raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen niiden hyväksymistä. "

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.54-18.07 

Päätös
Hyväksyttiin yksimielisesti esittelijän täydennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.  

Kaupunginhallitus päätti:  

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat 
hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 € 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa 
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antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa 
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen. 
että Mestaritoiminta Oy raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen 
niiden hyväksymistä. 

Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 293

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti investointiohjelmasta päättäessään 13.11.2023 § 72, että 
investointiohjelmasta karsitaan vuosilta 2024 – 2027 yhteensä 40 miljoonaa euroa. 
Tätä koskeva muutos investointiohjelmaan tuodaan päätöksentekoon erikseen. Uusia 
sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen muutoksen käsittelyä 
kaupunginvaltuustossa.

Kaupunginhallitus on 16.1.2023 § 3 hyväksynyt JYK 2. vaiheen budjetin ja päättänyt, 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa. Samassa 
yhteydessä kaupunginhallitus antoi Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella 
sekä päättää suunnittelu- ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja 
valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa. 

Hanke on edennyt vaiheeseen, jossa Kansakoulukadun peruskorjauksen suunnitelmat 
ovat valmistumassa ja rakennuslupa on haussa, ja uudisosan suunnitteluvaihe on 
valmistumassa. Toteutusvaiheen kilpailutukset olisi hankeaikataulun mukaisesti 
tarkoitus käynnistää vuoden 2024 alussa. Valtuuston päätös huomioiden hanketta ei 
ole tarkoituksenmukaista edistää suunnitteluvaihetta pidemmälle ennen kuin karsittu 
investointiohjelma on hyväksytty valtuustossa. Toteutusvaiheen hankintojen 
käynnistämisestä on näin ollen syytä toistaiseksi pitäytyä.  

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

todeta, että edellä kuvaustekstissä mainitun valtuuston päätöksen 13.11.2023 § 
72 mukaan uusia sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen 
investointiohjelman muutoksen käsittelyä kaupunginvaltuustossa.
todeta, että hankkeen jatko tuodaan päätettäväksi myöhemmin erikseen.
kumota aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 päätöskohtien 3, 5 ja 6 osalta.
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todeta, että 16.1.2023 § 3 tehdyn päätöksen 4. kohdasta suunnitteluvaiheen 
valtuudet on toimeenpantu, joten toteutusvaiheen hankintoja ei saa edistää. 
pysyttää aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 voimassa muilta osin.

 

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 53

Valmistelija / lisätiedot:
Tuomas Koskiniemi
tuomas.koskiniemi@jarvenpaa.fi

Valmistelijat: toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi, talousjohtaja Kirsi Rinne, Teemu 
Jaakkola /Mestaritoiminta Oy, Leena Hogg /Mestaritoiminta Oy

Tausta

Kaupunki käynnisti vuonna 2019 JYK kouluhankkeen silloisen koulurakennuksen JYK 
Urheilukadun tultua elinkaarensa päähän. Suunnittelun käynnistyessä rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille oli annettu käyttöaikaa Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksesta 
(Terveysvalvonta) vuoden 2021 loppuun asti. Korvaavat tilat tuottavan uudishankkeen 
suunnittelun edetessä Ympäristökeskus myönsi käytölle lisäaikaa maaliskuulle 2023. 

JYK 1:n uudisrakennuksen valmistuttua keväällä 2023, vanhan rakennuksen käyttö 
päättyi ja viimeisetkin koulun toiminnot siirrettiin pois sisäilmaongelmaisesta 
Urheilukatu 7-9 koulurakennuksesta. JYKin 1. vaiheen rakentamispäätöksen 
yhteydessä ei päätetty vanhan JYKin eli Urheilukatu 7-9 koulurakennuksen purusta. 
Urheilukadun koulurakennuksen purkaminen ei myöskään sisältynyt JYK1:n 
uudisrakennushankkeen sisältöihin. Tästä johtuen kohteen purkaminen tuodaan nyt 
kaupunginhallitukselle erikseen päätettäväksi.

Urheilukatu 7-9:n rakennus on nyt tyhjennetty ja mahdollista purkaa, minkä jälkeen 
tontti vapautuu jalostettavaksi. Urheilukatu 7-9 alueen asemakaavamuutos on 
mukana kaavoituskatsauksen tulevissa kohteissa, mutta sen valmistelua ei ole vielä 
ajoitettu.

Purkuhankkeen kokonaisbudjetiksi on aiempien purkukohteiden toteutuneiden 
kustannusten ja riskivarausten perusteella arvioitu noin 700.000–800.000 €. 
Purkamisen kustannus oli varattuna maanostojen vuoden 2023 
investointimäärärahavaraukseen. Maanostojen vuonna 2023 käyttämättä jääneestä 
määrärahasta tullaan esittämään siirtoa vuodelle 2024 purun rahoittamiseksi. 

Toimivalta 

Hallintosäännön mukaan kaupunginhallitus vastaa kaupungin omistamien 
kiinteistöjen, rakennusten ja tilojen omistajuuteen ja hallintaan liittyvistä tehtävistä.   
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KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

että JYK Urheilukatu 7-9 vanha koulurakennus puretaan.
hyväksyä hankkeen budjetiksi 750.000 €.
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella ja päättää rakennuksen 
purkamista koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Mestaritoiminta Oy, talousjohtaja, maankäyttöjohtaja, turvallisuus- ja valmiuspäällikkö
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Henkilöstöasiainjaosto, § 6,09.02.2024
Kaupunginhallitus, § 54, 11.03.2024

§ 54
Toimintaohje ”Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittely” muuttaminen

JARDno-2024-61

Henkilöstöasiainjaosto, 09.02.2024, § 6

Valmistelijat / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Liite / Epäasiallisen kohtelun käsittely ohjeen muutettu kohta 3.15.

Oheismateriaali
1 Ohje/Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittely

Kaupunginhallitus on 10.10.2016 § 166 vahvistanut Järvenpään kaupungin 
toimintaohjeen ”Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittelystä”. Ohjeen 
kohdassa 3.15 on kuvattu toimintatapa, jos työntekijä kokee kaupungin 
luottamushenkilön taholta häirintää tai muuta epäasiallista kohtelua.

Kuntalain 69 §:n 2 momentin mukaan luottamushenkilön tulee edistää kunnan ja sen 
asukkaiden etua sekä toimia luottamustehtävässään arvokkaasti tehtävän 
edellyttämällä tavalla. Säännös on luonteeltaan yleinen käyttäytymisohje eikä siihen 
sisälly sanktiomenettelyä tai muita seuraamuksia.

Työturvallisuuslain 28 §:n mukaan kunnalla on työnantajana velvollisuus puuttua 
tilanteeseen silloin kun kunnan työntekijät ovat kokeneet epäasiallista kohtelua. 
Kuntalain 85 §:ssä säädetään, että kunnanhallituksen on vaadittava asianomaiselta 
selitys sekä tarvittaessa ilmoitettavat asiasta valtuustolle, jos on syytä epäillä, että 
luottamushenkilö on menetellyt luottamustoimessa velvollisuuksiensa vastaisesti. 
Tällaista katsoa olevan myös esimerkiksi työturvallisuuslain tai syrjintäkiellon 
mukainen epäasiallinen käyttäytyminen kunnan viranhaltijaa taikka työntekijää 
kohtaan.

Kuntalain 85 §:n perusteella suoraan lain nojalla luottamushenkilön epäasiallisen 
käyttäytymisen selvittäminen kuuluu kunnanhallitukselle ja päätösvalta asiassa kuuluu 
valtuustolle. Järvenpään kaupunginhallituksen alainen henkilöstöasianjaosto ei ole 
toimivaltainen käsittelemään epäilyä luottamushenkilön epäasiallisesta käytöksestä, 
jos sellaista toimivaltaa ei hallintosäännössä nimenomaisesti ole jaostolle annettu. 
Tämän vuoksi ohjeen kohtaa 3.15 on syytä muuttaa. Asian luonteen vuoksi asia 
käsiteltäisiin kaupunginhallituksessa puheenjohtajan selostuksen pohjalta ilman 
viranhaltijan esittelyä, jos kaupunginhallitus hallintosäännön 120 §:n perusteella niin 
päättää.
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Toimintaohje Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittelystä on luonteeltaan 
operatiivinen henkilöstöhallinnohje eikä siinä ole henkilöstöpoliittista ulottuvuutta. 
Sen vuoksi on tarkoituksenmukaista, että toimivalta ohjeen päivittämisestä 
delegoidaan henkilöstöjohtajalle.

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää lausuntonaan kaupunginhallitukselle todeta, että 
henkilöstöasiainjaosto puoltaa Järvenpään kaupungin Häirinnän tai muun 
epäasiallisen kohtelun käsittelystä annetun ohjeen kohdan 3.15 muuttamista liitteen 
mukaisesti ja, että henkilöstöjohtaja on toimivaltainen huolehtimaan ohjeen 
ylläpidosta ja päivittämisestä. 

Käsittely:

Henkilöstöjohtaja Henri Nordenswan selosti asiaa.

Käsittelyn kuluessa päätösehdotusta muutettiin siten, että henkilöstöasiainjaosto 
päättää esittää lausuntonaan kaupunginhallitukselle, että henkilöstöasiainjaosto 
puoltaa Järvenpään kaupungin Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittelystä 
annetun ohjeen kohdan 3.15 muuttamista liitteen mukaisesti ja, että henkilöstöjohtaja 
on toimivaltainen huolehtimaan ohjeen ylläpidosta ja päivittämisestä.   

Päätös
Hyväksytiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 54

Valmistelija / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Liite / Epäasiallisen kohtelun käsittely ohjeen muutettu kohta 3.15.

Oheismateriaali
1 Ohje/Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun käsittely

Henkilöstöasiainjaosto 8.2.2024 § 6 

HN
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä Järvenpään kaupungin Häirinnän tai muun epäasiallisen kohtelun 
käsittelystä annetun ohjeen kohdan 3.15 muuttamista liitteen mukaisesti
että henkilöstöjohtaja on toimivaltainen huolehtimaan ohjeen ylläpidosta ja 
päivittämisestä.   

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
HR-palvelut
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Kaupunkikehityslautakunta, § 71,15.09.2022
Kaupunginhallitus, § 233,26.09.2022
Kaupunginvaltuusto, § 75,10.10.2022
Kaupunginhallitus, § 55, 11.03.2024

§ 55
Kiinteistöjen 186-4-401-6, 186-4-401-3 ja 186-401-1-2666 (Tanhumäenpolun ja Kyröläntien 
risteys) myyntipäätös

JARDno-2022-1485

Kaupunkikehityslautakunta, 15.09.2022, § 71

Valmistelijat / lisätiedot:
Salla Niemelä, Aleksi Toivonen
salla.niemela@jarvenpaa.fi, aleksi.toivonen@jarvenpaa.fi
hankekehityspäällikkö, Hankekehityspäällikkö

Liitteet
1 Liite 1 - Liitekartta AP-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
2 Liite 2 - Liitekartta AO-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
3 Liite 3 - Asemakaavaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
4 Liite 4 - Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke kumppanuushaku
5 Liite 6 - Arviointipöytäkirja Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
6 Liite 7 - Esisopimusluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
7 Liite 8 - Kauppakirjaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke

Oheismateriaali
1 Liite 5 - Rakennusliike Lapti Oy tarjous Stenbacka & Tanhumäenpolku 
kehittämishanke (henkilötiedot poistettu)

Stenbacka ja Tanhumäenpolku kehittämis- ja asemakaavanmuutoshanke sijoittuvat 
keskustan eteläpuolelle Kyrölän kaupunginosaan. Kyrölä on pientalovaltainen 
kaupunginosa noin kahden kilometrin päässä keskustasta ja muutaman sadan metrin 
päässä rakentuvasta Ainolan aluekeskuksesta, jossa lähin rautatieasema tulee 
sijaitsemaan.

Yleiskaavassa 2040 (KV 14.12.2022 § 80 ja 22.3.2021 § 16) suunnittelualue on osoitettu 
AP merkinnän mukaisesti asuinpientaloille. Nykyisen voimassa olevan asemakaavan 
(1978) mukaisesti suunnittelualueen nykyiset asemakaavamerkinnät ovat LP ja P, eli 
pysäköinti ja puistoalue. Uusimaakaavan Helsingin seudun vaihemaakuntakaavassa 
suunnittelualue on osoitettu taajamatoimintojen kehittämisvyöhykkeeksi, jonka 
maankäyttöä tulee tehostaa asemanseutuun tukeutuen. 

Asemakaavan muutostyö on käynnistynyt keväällä 2022 ja muutosluonnos on ollut 
nähtävillä 25.5-23.6.2022. (Liite 3.) Stenbacka ja Tanhumäenpolun 
asemakaavahankkeen tavoitteena on mm. edistää pientalotuotantoa ja lisätä 
kaupungin pientalotonttivarantoa sekä tuoda kaupungille maanmyyntituloja ja 
kiinteistöverotuloja.
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Alueella sijaitsee hoitamatonta puistometsäaluetta sekä metsittynyttä peltoa. Ainolan 
aluekeskuksen rakentumisen myötä pysäköinnille ei ole jatkossa tarvetta. 
Kaupunkistrategian mukaisesti asemakaavahanke tulee lisäämään laadukasta 
pientaloasumista erinomaisella sijainnilla. 

Stenbacka ja Tanhumäenpolku kehittämishanke on strategisuutensa vuoksi 
tavoitteena toteuttaa osittain kumppanuuskaavoitusprosessina, jonka myötä saadaan 
laadukas alueen luonteeseen soveltuva kokonaisuus suunnittelualueen eteläiseen 
osaan, Tanhumäenpolun ja Kyröläntien väliselle alueelle (Liite 1). Suunnittelualueen 
pohjoisosaan, Tanhumäentien varteen suunnitellaan asemakaavaluonnoksen pohjalta 
muutama omakotitalotontti (AO), jotka luovutetaan pääsääntöisesti yksityisille 
rakentajille myöhemmin järjestettävän tarjouskilpailun kautta.

Kehittämishankkeen kumppanuushaku eteläisestä alueesta on käynnistetty 21.6.2022 
ja päättynyt 15.8.2022. (Liite 4.) Suunnittelualue käsittää n. 3500 k-m² suuruisen 
rakennusoikeusmäärän n. 30 pientaloasunnolle. Keskeisiä tavoitteita 
kumppanuushaulle on ollut löytää kumppani, joka pystyy toteuttamaan 
suunnittelualueelle nykyiseen rakennuskantaan hyvin soveltuvaa laadukkaisiin 
perheasuntoihin painottuvaa pientalorakentamista. Tavoitteina oli lisäksi huomioida 
Järvenpään kaupungin resurssiviisaustavoitteet, joten rakentamisen tulee olla 
kestävää sekä energiatehokasta. Myös kaupunkikuvallisuus, kuten laadukkaat 
julkisivut, kattomuodot ja viheralueiden huomiointi sekä tarjottava k-m² perusteinen 
hinta olivat arviointikriteereissä painotettuina. Tavoitteet mahdollistavat alueelle 
rakennuskannan noin 100 uudelle asukkaalle.

Stenbacka ja Tanhumäenpolku -kehittämishankkeen kumppanuushaussa päädyttiin 
valitsemaan paras ehdotus suunnittelualueen toteuttamiseksi, jonka oli laatinut 
Rakennusliike Lapti Oy (Liite 5.)

Tarjouksessa Rakennusliike Lapti Oy sitoutuu toteuttamaan suunnittelualueelle 
vapaarahoitteisina omistusasuntoina 100 prosenttisesti perheasuntoja. Huoneistojen 
pääpaino on neliöissä, mutta kohteeseen toteutettaisiin myös 3 ja 5 huoneen 
asuntoja. Suunnitelmassa tontinkäyttö on suunniteltu siten, että jokaiselle asunnolle 
rakennetaan tilava asuntopiha terassialueineen ja korttelin keskelle toteutetaan 
laadukas leikki- ja oleskelupiha. Rakennukset toteutetaan tarjouksen mukaisesti A 
energialuokan ekologisella maalämmöllä varustettuina ja hankkeen hiilijalanjälkeä 
pyritään minimoimaan hiilijalanjälkilaskelmalla. Rakennusmateriaalina käytetään 
ilmastoystävällisesti puuta ja asukkailla on mahdollisuus vaikuttaa asumisen 
hiilijalanjälkeen helpolla kulutusseurannalla, jota tuetaan teknisin järjestelmin. 
Rakennusliike Lapti Oy tarjoaa hankkeesta 545 euroa / k-m². Kokonaiskauppahinta 
määräytyy asemakaavassa osoitetun rakennusoikeuden ja yksikköhinnan tulona.

Rakennusliike Lapti Oy tarjous ja toteutusehdotus tukevat parhaiten Järvenpään 
kaupungin asuntopoliittista ohjelmaa pientalotuotannon ja resurssiviisaustavoitteiden 
osalta sekä Järvenpään kaupungin strategiaa olemassa olevien alueiden 
tiivistämiseksi. Lisäksi Rakennusliike Lapti Oy:n tarjoama hinta rakennusoikeudesta oli 
suurin.

Suunnittelualueelle tullaan kaavoittamaan myös muutama omakotitalotontti, joiden 
myynti valmistellaan kaikille yksityishenkilöille avoimella tarjouskilpailulla (Liite 2). 
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Tarjouksen voi jättää kaikista tonteista. Tonttia ei kuitenkaan myydä tässä vaiheessa 
henkilölle, joka on saanut kaupungin omakotitontin viimeisen 10 vuoden aikana. 
Tonttien saajat nimetään lähtien siitä tontista, josta on tehty korkein tarjous. 
Samansuuruisten tarjousten kesken ratkaisee ensisijaisuusjärjestys ja sen jälkeen 
arpa. Omakotitontin saajien on maksettava 1500 euron varausmaksu kahden viikon 
kuluessa siitä, kun kaupunki on ilmoittanut tontin saannista. Varausmaksu hyvitetään 
loppukauppahinnassa, mutta sitä ei palauteta, mikäli tontin saaja peruu kaupan. 
Tontin kauppahintaan lisätään voimassa olevan kiinteistönmuodostustaksan 
mukainen tontin lohkomismaksu.

Järvenpään kaupunki on myynyt tarjouskilpailulla Lepolan kaupunginosasta 
omakotitontteja vuonna 2020. Rakennusoikeudeltaan 150 k-m  kokoisten tonttien 2

keskiarvohinnaksi muodostui noin 96.000 euroa ja rakennusoikeudeltaan 200 k-m2 

kokoisten tonttien keskiarvohinnaksi muodostui noin 125.000 euroa. 
Vähimmäismyyntihinta 150 k-m tonteilla oli 80.000 euroa ja 200 k-m  tonteilla 90.000 2 2

euroa. Alueen tontit sijaitsevat Lepolan tavoin hyvien kulkuyhteyksien varrella sekä 
lähellä keskustaa ja sen palveluita. Nyt hinnoiteltavien tonttien 
vähimmäismyyntihinnaksi esitetään 100 000 €.

Hallintosäännön 28 §:n mukaan toimivaltaa voidaan siirtää edelleen. Liitteen 1 
mukaisen määräalan myyntihinta on noin 2 000 000 M€ (lopullinen kauppahinta 
määrittyy kaavan mukaisen rakennusoikeuden perusteella), ja hallintosäännön 
mukaan yli 1 000 000 € maa-alueiden myynnistä päättää kaupunginvaltuusto. AO-
tonttien myyntihinta tulee olemaan yli 100 000€, mutta alle 1 000 000€, joten AO-
tonttien myynnistä päättää kaupunginhallitus.

HP

Ehdotus
Esittelijä: Harri Palviainen, Kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi, että;

Tanhumäenpolun kehittämisalueen toteuttajatahoksi valitaan 
Rakennusliike Lapti Oy.
Maankäyttöjohtaja valtuutetaan luovuttamaan liitteessä 1 esitetty määräala 545 
€/k-m² yksikköhintaa käyttäen Rakennusliike Lapti Oy:lle, tai heidän 
määräämilleen tahoille kaupunginvaltuustossa 25.3.2019 § 10 hyväksytyn 
kauppakirjapohjan ja liitteenä olevan esisopimuksen mukaisin ehdoin.
Kauppakirjoihin voidaan tehdä täsmennyksiä, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimuskumppanina.
Päätös sitoo kaupunkia 12 kuukautta asemakaavan lainvoimaistumisen jälkeen. 
Mikäli asemakaavaan kohdistuu valitus, joka siirtää asemakaavan 
lainvoimaistumista, siirtyvät muut määräajat samassa suhteessa.

 

Kaupunkikehityslautakunta päättää ehdottaa kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus päättää, että maankäyttöjohtaja valtuutetaan järjestämään 



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 70 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  

3.  

tarjouskilpailu AO-tonteista ja luovuttamaan AO-tontit 100 000 € 
vähimmäismyyntihinnalla yksityishenkilöille. 

 

Käsittely

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa. 

Petri Perta ehdotti asian pöydälle jättämistä. Ehdotus raukesi kannattamattomana.   

Kokoustauko klo 19.37-19.45 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 26.09.2022, § 233

Valmistelijat / lisätiedot:
Salla Niemelä, Aleksi Toivonen
salla.niemela@jarvenpaa.fi, aleksi.toivonen@jarvenpaa.fi
hankekehityspäällikkö, Hankekehityspäällikkö

Liitteet
1 Liite 1 - Liitekartta AP-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
2 Liite 2 - Liitekartta AO-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
3 Liite 3 - Asemakaavaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
4 Liite 4 - Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke kumppanuushaku
5 Liite 6 - Arviointipöytäkirja Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
6 Liite 7 - Esisopimusluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
7 Liite 8 - Kauppakirjaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke

Oheismateriaali
1 Liite 5 - Rakennusliike Lapti Oy tarjous Stenbacka & Tanhumäenpolku 
kehittämishanke (henkilötiedot poistettu)

Kaupunkikehityslautakunta 15.9.2022 § 71

HP

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi, että;

Tanhumäenpolun kehittämisalueen toteuttajatahoksi valitaan 
Rakennusliike Lapti Oy.
Maankäyttöjohtaja valtuutetaan luovuttamaan liitteessä 1 esitetty määräala 545 
€/k-m² yksikköhintaa käyttäen Rakennusliike Lapti Oy:lle, tai heidän 
määräämilleen tahoille kaupunginvaltuustossa 25.3.2019 § 10 hyväksytyn 
kauppakirjapohjan ja liitteenä olevan esisopimuksen mukaisin ehdoin.
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Kauppakirjoihin voidaan tehdä täsmennyksiä, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimuskumppanina.
Päätös sitoo kaupunkia 12 kuukautta asemakaavan lainvoimaistumisen jälkeen. 
Mikäli asemakaavaan kohdistuu valitus, joka siirtää asemakaavan 
lainvoimaistumista, siirtyvät muut määräajat samassa suhteessa.'

 

Kaupunginhallitus päättää, että maankäyttöjohtaja valtuutetaan järjestämään 
tarjouskilpailu AO-tonteista ja luovuttamaan AO-tontit 100 000 € 
vähimmäismyyntihinnalla yksityishenkilöille. 

 

Käsittely

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa. 

Asian käsittelyn jälkeen pidettiin kokoustauko klo 15.58-16.08 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 75

Valmistelijat / lisätiedot:
Salla Niemelä, Aleksi Toivonen
salla.niemela@jarvenpaa.fi, aleksi.toivonen@jarvenpaa.fi
hankekehityspäällikkö, Hankekehityspäällikkö

Liitteet
1 Liite 1 - Liitekartta AP-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
2 Liite 2 - Liitekartta AO-kortteli Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
3 Liite 3 - Asemakaavaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
4 Liite 4 - Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke kumppanuushaku
5 Liite 6 - Arviointipöytäkirja Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
6 Liite 7 - Esisopimusluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
7 Liite 8 - Kauppakirjaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke

Oheismateriaali
1 Liite 5 - Rakennusliike Lapti Oy tarjous Stenbacka & Tanhumäenpolku 
kehittämishanke (henkilötiedot poistettu)

Kaupunginhallitus 26.9.2022 § 233 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto hyväksyy, että

Tanhumäenpolun kehittämisalueen toteuttajatahoksi valitaan 
Rakennusliike Lapti Oy.
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maankäyttöjohtaja valtuutetaan luovuttamaan liitteessä 1 esitetty määräala 545 
€/k-m² yksikköhintaa käyttäen Rakennusliike Lapti Oy:lle, tai heidän 
määräämilleen tahoille kaupunginvaltuustossa 25.3.2019 § 10 hyväksytyn 
kauppakirjapohjan ja liitteenä olevan esisopimuksen mukaisin ehdoin.
kauppakirjoihin voidaan tehdä täsmennyksiä, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimuskumppanina.
päätös sitoo kaupunkia 12 kuukautta asemakaavan lainvoimaistumisen jälkeen. 
Mikäli asemakaavaan kohdistuu valitus, joka siirtää asemakaavan 
lainvoimaistumista, siirtyvät muut määräajat samassa suhteessa.

Kokouskäsittely:

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa.

Käsittelyn kuluessa Anna Pulkkinen teki Tarja Edryn ja Satu Haaparannan 
kannattamana hylkäysehdotuksen.

Puheenjohtaja totesi, että koska käsittelyn kuluessa on tehty kannatettu 
muutosehdotus, asiasta on äänestettävä. Äänestystavaksi valittiin sähköinen äänestys, 
jota täydennetään tarvittaessa nimenhuutoäänestyksellä ja äänestysjärjestykseksi 
seuraava:

JAA: Kaupunginhallituksen päätösehdotus

EI: Pulkkisen muutosehdotus

Puheenjohtaja totesi valtuuston äänin 46 JAA, 4 EI, 1 TYHJÄ  hyväksyneen 
kaupunginhallituksen päätösehdotuksen.

 

Äänestykset
JAA = kaupunginhallituksen päätösehdotus EI = Pulkkisen muutosehdotus 
(hylkäysehdotus)

Jaa
Laura Virkkunen
Jenni Marttinen
Markku Tenhunen
Pirjo Komulainen
Ismo Nöjd
Tiia Lintula
Liisa Majanen
Tuija Kuusisto
Henri Kontkin
Tiia Östberg
Mikko Taavitsainen
Willem van Schevikhoven
Riikka Juuma
Mimmi Launiala
Peter Osipow
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Reetta Nick
Eemeli Peltonen
Nea Karenius
Riitta Saarnivuo
Jorma Piisinen
Vesa Müller
Emmi Mäkinen
Pekka Luuk
Mia Rundgren
Miska Laaksonen
Hanna Partanen
Tomi Passi
Sean McLoughlin
Petri Graeffe
Taru Deniz
Satu Karjalainen
Raimo Finér
Hanna Graeffe
Ville Mustonen
Jaana Syrjänen
Erika Turunen
Satu Tuominen
Esko Lappalainen
Tom Boman
Taru Salmivuori
Tero Rantanen
Mikko Perkoila
Riina Kurkinen
Arto Luukkanen
Henry Berg
Katja Repo
Ei
Lassi Markkanen
Tarja Edry
Satu Haaparanta
Anna Pulkkinen
Tyhjä
Seppo Heino

Päätös
Hyväksyttiin äänestyksen jälkeen kaupunginhallituksen päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 55

Valmistelija / lisätiedot:
Juhana Hiironen
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juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Retta arviokirja Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24
2 Liitekartta_asemakaavaluonnos Stenbacka & Tanhuenmäenpolku kehittämishanke
3 Kauppakirjaluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
4 Esisopimusluonnos Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
5 Meluselvitys Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke
6 Tärinä- ja runkomeluselvitys Stenbacka & Tanhumäenpolku kehittämishanke

Valmistelijat: Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen, Maankäyttöinsinööri Erika Märkälä

Kaupunginvaltuuston päätöksessä 10.10.2022 § 75 Stenbackan ja Tanhumäenpolun 
pientaloalueen kumppanin valinta ja myyntipäätös päätettiin, että kaupunki myy 
Tanhumäenpolun ja Kyröläntien risteyksessä olevan kehittämisalueen Laptille. Päätös 
sitoi kaupunkia 12 kuukautta. Päätöksen liitteenä olevia sopimuksia ei ole voitu 
koskaan allekirjoittaa, sillä kaavasuunnittelussa tuli pian valtuuston päätöksen jälkeen 
esille seikkoja, jotka vaaransivat tarjotun suunnitelman toteuttamisen.

Myyntipäätöksen jälkeen kaupunki on aloittanut aktiivisen yhteisuunnittelun Laptin 
kanssa. Kaavan yhteydessä tehty meluselvitys osoitti kuitenkin, ettei Laptin tarjoamaa 
suunnitelmaa voi toteuttaa, sillä suunnitelmassa olleiden pientalojen piha-alueiden 
meluarvot ylittivät melulle asetetut raja-arvot. Tämän jälkeen kaupunki on tutkinut 
yhdessä Laptin kanssa kolmea eri vaihtoehtoista suunnitelmaa: 
kerrostalorakentaminen, palveluasuminen ja rivitalorakentaminen. Melun puolesta 
parhaiten tontille sopisi kerrostalorakentaminen, mutta alueen yleisilmeen ja 
ympäröivän kaupunkirakenteen vuoksi kaupunki ei näe sitä toteuttamiskelpoisena 
vaihtoehtona. Teknisesti myös palveluasuminen olisi toteuttamiskelpoinen vaihtoehto, 
mutta koska hyvnvointialue ei puolla hanketta sen sijainnin vuoksi, on hanke 
taloudellisesti toteuttamiskelvoton, sillä operaattoria kohteeseen on mahdoton löytää, 
mikäli hyvinvointialue ei sitoudu osoittamaan asukkaita kohteeseen. Täten jäljelle jää 
joko hankkeen toteuttamatta jättäminen tai melun hillitsemiseksi suunniteltu 
rivitalokokonaisuus. Kaupunki on arvioinut, että rivitalokokonaisuus on paras 
vaihtoehto kyseiselle tontille.

Keskeisiä tavoitteita kumppanuushaulle vuonna 2022 oli löytää kumppani, joka pystyy 
toteuttamaan suunnittelualueelle nykyiseen rakennuskantaan hyvin soveltuvaa 
laadukkaisiin perheasuntoihin painottuvaa pientalorakentamista. Tavoitteina oli lisäksi 
huomioida Järvenpään kaupungin resurssiviisaustavoitteet, joten rakentamisen tuli 
olla kestävää sekä energiatehokasta. Myös kaupunkikuvallisuus, kuten laadukkaat 
julkisivut, kattomuodot ja viheralueiden huomiointi sekä tarjottava k-m² perusteinen 
hinta olivat arviointikriteereissä painotettuina. Nyt suunnieltu rivitalokokonaisuus on 
keskeisiltä tavoitteiltaan yhtenevä kumppanuushaulle alunperin asetettuihin 
kriteereihin nähden. Talo on kokonaisuudessaan omistusasuntotuotantoa. Talo 
muodostuu vain suurista asunnoista (3h, 4h ja 5h), pienimpien asuntojen ollessa noin 
70 ja suurimpien 104 neliömetriä. Rakentamisen energiatehokkuudessa tms. ei ole 
tarvinnut tehdä kompromissejä alkuperäiseen suunnitelmaan nähden. Melu on 
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3.  

4.  

1.  

2.  

kuitenkin rajoittanut asuntojen massoittelua ja pihojen suunnittelua. Kokonaisuus on 
piha-alueiden meluarvojen rajoittamiseksi pakattu kahdeksi erilliseksi massaksi, jolloin 
alkuperäisessä suunnitelmassa viehättäneet suurehkot yksityispihat ovat kutistuneet 
ja erillis- ja paritalomainen asuntojen massoittelu on muuttunut perinteiseksi 
rivitalorakenteeksi. Pienempi rakennusvolyymi sen sijaan jättää aikaisempaa 
suuremman osan tontista hyödyntämättä (radan puolelta), mikä taasen näkyy 
viheralueiden säästymisenä. 

Rivitalokokonaisuudessa on taloudellisilta reunaehdoiltaan haastavampi kuin Laptin 
alkuperäinen tarjous. Lisäksi rivitalokokonaisuudessa on noin 30 % vähemmän 
asumisen kerrosalaa kuin alkuperäisessä suunnitelmassa. Täten tontin hinnan 
arvioimisessa ei olla voitu lähteä liikkeelle Laptin alkuperäisestä tarjouksesta. Koska 
tonttia ei siten ole hinnoiteltu tarjouskilpailussa, on tontin hinta täytynyt kuntalain 130 
§:n mukaisesti arvioida ulkopuolisen arvioitsijan toimesta. Ulkopuoliseen arviokirjaan 
(Liite: Arviokirja, salassapidettävä, laki asiakirjojen julkisuudesta § 24) pohjautuen 
kohteen hinnaksi on määritelty uuden suunnitelman pohjalta 300 €/k-m2. Täten 
tontin kokonaishinnaksi tulee noin 750.000 euroa. Tontin lopullinen myyntihinta 
täsmentyy asemakaavassa vahvistettavan rakennusoikeuden määrä (k-m2) ja 
rakennusoikeuden yksikköhinnan (€/k-m2) tulona.

Koska tontin myyntihinta on yli 100.000 euroa mutta alle 1.000.000 euroa, on 
toimivalta asiassa kaupunginhallituksella. 

MA

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että

Tanhumäenpolun kehittämisalueen toteuttajatahoksi valitaan 
Rakennusliike Lapti Oy.
Maankäyttöjohtaja valtuutetaan luovuttamaan karttaliitteessä esitetty 
määräala 300 €/k-m² yksikköhintaa käyttäen Rakennusliike Lapti Oy:lle, tai 
heidän määräämilleen tahoille liitteenä olevan esisopimuksen ja 
kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin.
Kauppakirjoihin voidaan tehdä täsmennyksiä, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimuskumppanina.
Päätös sitoo kaupunkia 12 kuukautta asemakaavan lainvoimaistumisen jälkeen. 
Mikäli asemakaavaan kohdistuu valitus, joka siirtää asemakaavan 
lainvoimaistumista, siirtyvät muut määräajat samassa suhteessa.

Kokouskäsittely
Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti.

Kaupunginhallitus päättää, että

Tanhumäenpolun kehittämisalueen toteuttajatahoksi valitaan 
Rakennusliike Lapti Oy.
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Maankäyttöjohtaja valtuutetaan luovuttamaan karttaliitteessä esitetty 
määräala 300 €/k-m² yksikköhintaa käyttäen Rakennusliike Lapti Oy:lle, tai 
heidän määräämilleen tahoille liitteenä olevan esisopimuksen ja 
kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin.
Kauppakirjoihin voidaan tehdä täsmennyksiä, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimuskumppanina.
Päätös sitoo kaupunkia 12 kuukautta asemakaavan lainvoimaistumisen jälkeen. 
Mikäli asemakaavaan kohdistuu valitus, joka siirtää asemakaavan 
lainvoimaistumista, siirtyvät muut määräajat samassa suhteessa
Edellämainittujen toimenpiteiden hyväksymisen ehtona edellytetään, että 
valtuusto toteaa aiemman päätöksen rauenneeksi

 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muutetun päätösehdotuksen mukaisesti. 

Tiedoksi
Maankäyttöjohtaja, hankekehityspäällikkö, Rakennusliike Lapti Oy, Tonttipäällikkö, 
Maanmittausinsinööri
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§ 56
Kiinteistöjen 186-401-11-53 ja 186-401-11-88 ostaminen, Laurilantie

JARDno-2024-262

Valmistelija / lisätiedot:
Ville Vistbacka
ville.vistbacka@jarvenpaa.fi
maanmittausinsinööri

Liitteet
1 Liite 1. liitekartta_kiinteistöjen 186-401-11-53 ja 186-401-11-88 ostaminen
2 Liite 2. Kauppakirjaluonnos_186-401-11-53_186-401-11-88.

Järvenpään kaupungin maapoliittisena periaatteena on ollut laatia ensimmäinen 
asemakaava kaupungin omistamalle maalle. Tämän periaatteen ja suunnitelmallisen 
maanhankinnan turvin kaupunki on voinut ohjata kaupungin kasvua edullisimpaan 
suuntaan ja pitää kurissa mm. infrastruktuurin rakentamiskustannuksia. 
Yhdyskuntasuunnittelua ja rakentamista varten riittävänä maareservinä pidetään 
vähintään viiden vuoden kaavoitustarpeita vastaavaa maa-aluetta. Maanhankinnan on 
siis oltava etupainotteista.

Kiinteistöjen 186-401-11-53 ja 186-401-11-88 omistajan kanssa on neuvoteltu 
kiinteistöjen ostamisesta kaupungille. Ostotarjouksen kohde on liitteessä osoitettu 35 
200 m2 suuruinen metsäalue. Kaupan kohde on osoitettu voimassa olevassa 
Järvenpään yleiskaava 2040 pääosin asuntoalueeksi (A) ja pieneltä alueelta 
työpaikkatoimintojen alueeksi (TP). Kohde rajoittuu kaupungin omistamiin 
kiinteistöihin.

Ostohinnaksi on neuvoteltu A- ja TP-alueella 3,25 €/m2. Hinta noudattaa kaupungin 
linjaa verrattuna toteutuneisiin raakamaakauppoihin huomioiden alueen sijainti ja 
yleiskaavan mukainen käyttötarkoitus. Maapohjan kauppahinta on alueelta 35 200 m2 
x 3,25 € = 114 400 €.  Alueelle teetetyn puustoarvion perusteella Järvenpään kaupunki 
korvaa lisäksi puustosta 26 926 €. Kokonaisuudessaan kauppahinnaksi muodostuu 
141 326 €.

Järvenpään kaupungin hallintosääntö, liite 1 -Taloudellinen toimivalta. Maa- ja 
vesialueiden, yhteisosuuksien ja rakennusten ostamisesta, myymisestä, vaihtamisesta 
ja lunastamisesta päättää kaupunginhallitus silloin, kun kauppahinta on alle 1.000.000 
€.

MA

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että
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Järvenpään kaupunki ostaa kiinteistöt 186-401-11-53 ja  186-401-11-88 
maanomistajalta 141 326 euron kauppahinnalla liitteenä olevan kauppakirjan 
mukaisin ehdoin.
kauppakirjaan voidaan tehdä teknisiä korjauksia, jotka eivät heikennä kaupungin 
asemaa sopimusosapuolena.
päätös sitoo kaupunkia 11.3.2025 asti.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
asianosaiset, maankäyttösihteeri, maankäyttöjohtaja, tonttipäällikkö, kaavoitusjohtaja, 
talouspalvelut
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§ 57
Tarjoajien poissulkeminen / Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden hankinta / MT 

JARDno-2024-203

Valmistelija / lisätiedot:
Petra Pantsar
petra.pantsar@jarvenpaa.fi
hankintapäällikkö

Liitteet
1 vertailutaulukko_479017 osa 1- julkinen
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 vertailutaulukko_479017 osa 2- julkinen
3 vertailutaulukko_479017 osa 3- julkinen
4 vertailutaulukko_479017 osa 4 julkinen
5 vertailutaulukko_479017 osa 5-julkinen
6 vertailutaulukko_479017 osa 6-julkinen
7 vertailutaulukko_479017 osa 7-julkinen
Verkkojulkisuus rajoitettu
8 vertailutaulukko_479017 osa 8-julkinen

Valmistelijat: Hanna Pölkki (Mestaritoiminta), Petra Pantsar

Asian taustaa

Mestaritoiminta Oy on julkaissut Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden 
puitejärjestelyä koskevan EU-kynnysarvon ylittävän hankintailmoituksen Hilma- 
julkaisujärjestelmässä osoitteessa www.hankintailmoitukset.fi 23.11.2023 (ilmoituksen 
numero 2023-002323, TED numero 719740-2023).

Tarjouspyyntöasiakirjat julkaistiin Tarjouspalvelu.fi -toimittajaportaalissa, myös 
tarjoukset oli lähetettävä Tarjouspalvelu.fi -toimittajaportaalin kautta.

Määräaikaan 5.1.2024 klo 12.00 mennessä kirjallisen tarjouksensa jättivät 
vertailutaulukoista löytyvät tarjoajat. Vertailutaulukot osa-alueittain ovat liitteenä.

Myöhästyneitä tarjouksia ei tullut.

Tarjouspyynnössä oli ilmoitettu, että tarjousten käsittely toteutetaan seitsemässä 
vaiheessa:

Hankintayksikkö

1. Avaa tarjoukset

2. Tarkastaa tarjoajan soveltuvuutta koskevat vastaukset

3. Tarkastaa tarjousten tarjouspyynnön mukaisuuden

4. Vertailee tarjoukset

5. Pyytää ja tarkastaa voittajan soveltuvuutta koskevat todistukset ja selvitykset
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6. Tekee hankintapäätöksen ja antaa tiedoksi kaikille tarjoajille

7. Solmii hankintasopimuksen voittajan kanssa sen jälkeen, kun hankintapäätös on 
lainvoimainen. Hankintasopimus syntyy vasta kirjallisen sopimuksen 
allekirjoittamisella.

 

Tarjoajien soveltuvuus ja tarjouksien tarjouspyynnön mukaisuus

Neljän (4) tarjouksen todettiin olevan tarjouspyynnön vastaisia ja tarjoukset on 
suljettava pois kilpailutuksesta seuraavin perustein:

Osa-alue 1 arkkitehti- ja pääsuunnittelu, Arkkitehtitoimisto Tähti-Set Oy, sijoitus 
1: Tarjoukseen nimetyn vastuusuunnittelijan referenssikohteiksi ilmoitettu vain 
uudiskohteita, vaikka tarjouspyynnön mukaisesti referenssikohteiden on tullut olla 
korjauskohteita. Tarjous ei ole tarjouspyynnönmukainen.

Osa-alue 1 arkkitehti- ja pääsuunnittelu, Noon Arkkitehdit Oy, sijoitus 5: Tarjoukseen 
nimetyn vastuusuunnittelijan on tullut toimia ilmoitetuissa referenssikohteissa niin 
arkkitehtina kuin pääsuunnittelijana. Tarjouksessa ilmoitetun henkilön pätevyyksiksi 
on voitu tarjouksen perusteella todeta vain arkkitehti pätevyys. Tarjous ei ole 
tarjouspyynnön mukainen.

Osa-alue 3 LVIAE-suunnittelu, Taitoplan Oy, sijoitus 1: Tarjoukseen nimetyn 
vastuusuunnittelijan referenssikohteiksi ilmoitettu vain uudiskohteita, vaikka 
tarjouspyynnön mukaisesti referenssikohteiden on tullut olla korjauskohteita. Tarjous 
ei ole tarjouspyynnön mukainen.

Osa-alue 3 LVIAE-suunnittelu, Insinööritoimisto W. Zenner Oy, sijoitus 5: Tarjoukseen 
nimetyn vastuusuunnittelijan referenssikohteiksi on ilmoitettu kaksi uudiskohdetta ja 
yksi referenssikohde ei ole ollut julkinen kiinteistö. Tarjouspyynnön mukaisesti 
referenssikohteiden on tullut olla korjauskohteita sekä julkisia kiinteistöjä. Tarjous ei 
ole tarjouspyynnön mukainen.

 

Yksi tarjoaja ei täyttänyt soveltuvuusvaatimuksia ja joudutaan sulkemaan pois 
kilpailusta seuraavin perustein:

Osa-alue 7 Pohjarakenne-/Geo-suunnittelu, Geopalvelu Oy, sijoitus 1: Tarjouksen 
luottoluokitus varmennettu tammikuussa 2024. Tämän jälkeen yritys asetettu 
konkurssiin (lähde: Asiakastieto). Tarjouspyynnön mukaista taloudellisen 
luottoluokituksen vaatimusta koskien, ei ole voitu todentaa ja tämän perusteella 
tarjoaja ei täytä soveltuvuusvaatimuksia.  Esitetään tarjoajan poissulkemista.

 

Kaikki muut tarjoukset todettiin tarjouspyynnön mukaisiksi ja tarjoajat soveltuviksi.

 

Toimivalta
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Hallintosäännön taloudellista toimivaltaa koskevan liitteen 1 investointiosan mukaan, 
kun kyse on useampivuotisesta ostopalvelusopimuksesta hankintapäätöksen 
tekijä määräytyy hankinnan kokonaisarvon mukaan. Hankinnan arvon ylittäessä 2 000 
000 euroa, päätösvalta asiassa on kaupunginhallituksella.

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

1. sulkea pois kilpailutuksesta seuraavat tarjoukset/tarjoajat: 

Osa-alue 1 arkkitehti- ja pääsuunnittelu, Arkkitehtitoimisto Tähti-Set Oy

Osa-alue 1 arkkitehti- ja pääsuunnittelu, Noon Arkkitehdit Oy

Osa-alue 3 LVIAE-suunnittelu, Taitoplan Oy

Osa-alue 3 LVIAE-suunnittelu, Insinööritoimisto W. Zenner Oy

Osa-alue 7 Pohjarakenne-/Geo-suunnittelu, Geopalvelu Oy

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Poissuljetuille. (Mestaritoiminta tekee tiedoksiannon kilpailutusjärjestelmästä)
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§ 58
Hankinta / Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden hankinta / MT 

JARDno-2024-203

Valmistelija / lisätiedot:
Petra Pantsar
petra.pantsar@jarvenpaa.fi
hankintapäällikkö

Liitteet
1 vertailutaulukko_479017 osa 1- julkinen
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 vertailutaulukko_479017 osa 2- julkinen
3 vertailutaulukko_479017 osa 3- julkinen
4 vertailutaulukko_479017 osa 4 julkinen
5 vertailutaulukko_479017 osa 5-julkinen
6 vertailutaulukko_479017 osa 6-julkinen
7 vertailutaulukko_479017 osa 7-julkinen
Verkkojulkisuus rajoitettu
8 vertailutaulukko_479017 osa 8-julkinen
9 Yhteenveto-suunnittelupalveluiden kilpailutus- khall 11.3 käsittely
Verkkojulkisuus rajoitettu
10 TarjouspyyntoRaportti479017

Mestaritoiminta Oy on julkaissut Julkisten rakennusten suunnittelupalveluiden 
puitejärjestelyä koskevan EU-kynnysarvon ylittävän hankintailmoituksen Hilma- 
julkaisujärjestelmässä osoitteessa www.hankintailmoitukset.fi 23.11.2023 (ilmoituksen 
numero 2023-002323, TED numero 719740-2023).

Tarjouspyyntöasiakirjat julkaistiin Tarjouspalvelu.fi -toimittajaportaalissa, myös 
tarjoukset oli lähetettävä Tarjouspalvelu.fi -toimittajaportaalin kautta.

Määräaikaan 5.1.2024 klo 12.00 mennessä kirjallisen tarjouksensa jättivät 
vertailutaulukoista löytyvät tarjoajat. Vertailutaulukot osa-alueittain ovat liitteenä.

Myöhästyneitä tarjouksia ei tullut.

Tarjouspyynnössä oli ilmoitettu, että tarjousten käsittely toteutetaan seitsemässä 
vaiheessa:

Hankintayksikkö

1. Avaa tarjoukset

2. Tarkastaa tarjoajan soveltuvuutta koskevat vastaukset

3. Tarkastaa tarjousten tarjouspyynnön mukaisuuden

4. Vertailee tarjoukset

5. Pyytää ja tarkastaa voittajan soveltuvuutta koskevat todistukset ja selvitykset
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6. Tekee hankintapäätöksen ja antaa tiedoksi kaikille tarjoajille

7. Solmii hankintasopimuksen voittajan kanssa sen jälkeen, kun hankintapäätös on 
lainvoimainen. Hankintasopimus syntyy vasta kirjallisen sopimuksen 
allekirjoittamisella.

 

Tarjoajien soveltuvuus ja tarjouksien tarjouspyynnön mukaisuus

Neljä tarjousta suljettiin pois kisasta tarjouspyynnön vastaisina ja yksi tarjoaja 
soveltumattomana. Poissulkeminen on tehty erillisellä päätöksellä ja 
hylkäysperusteista lähetetään tarjoajalle tarkempi tieto erillisessä kirjeessä.

Muut tarjoukset todettiin tarjouspyynnön mukaisiksi ja tarjoajat soveltuviksi.

 

Tarjousten vertailu, hankinnan ratkaisuperuste ja ratkaisu

Hankinnan ratkaisuperusteena oli tarjouspyynnössä ilmoitettu halvin hinta. Laatu on 
otettu huomioon asetetuissa tarjoajan soveltuvuusvaatimuksissa, palvelun/tavaran 
vähimmäisvaatimuksissa ja hankinnan kohteen kuvauksessa sekä 
hankintasopimuksen ehdoissa. Kilpailutuksen jokainen osakokonaisuus vertailtiin 
erikseen.

Kilpailutuksen ratkaisun perusteella puitejärjestelyn jokaiseen osakokonaisuuteen 
valitaan etusijajärjestykseen 2-5 toimittajaa. Valittujen toimittajien kanssa solmitaan 
puitejärjestelystä toimittajakohtaiset sopimukset.

Palvelut tullaan tilaamaan toimittajilta osakokonaisuuksissa vapaavalintaisesti, mikäli 
hankinnan arvo on alle 40 000 euroa ja minikisattuna, mikäli hankinnan arvo on yli 40 
000 euroa. Mikäli hankkeen kokonaiskustannusarvo on yli 2 000 000 euroa, voidaan 
järjestää myös puitesopimuksen ulkopuolinen julkinen kilpailutus.

Hintavertailun lopputuloksen mukaisesti puitejärjestelyyn otetaan mukaan 
osakokonaisuuksittain etusijajärjestyksessä seuraavat toimittajat:

Osa-alue 1 arkkitehti- ja pääsuunnittelu

Arkkitehdit AFKS
Arkkitehtitoimisto HML Oy
Raksystems Insinööritoimisto Oy
Arkkitehtitoimisto Küttner Ky
Arkkitehtitoimisto RCo Oy
 

Osa-alue 2 Rakennesuunnittelu

Ideastructura Oy
Raksystems Insinööritoimisto Oy
FCG Finnish Consulting Group Oy
A-Insinöörit Suunnittelu Oy
Korjauspartnerit Helsinki Oy
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Osa-alue 3 LVIAE-suunnittelu

Raksystems Insinööritoimisto Oy
Ins tsto Duopoint Oy
Oy PQR Consult AB
FCG Finnish Consulting Group Oy
Oy Insinööri Studio
 

Osa-alue 4 Sähkösuunnittelu

Insinööritoimisto Thelec Oy
Ins tsto Duopoint Oy
Raksystems Insinööritoimisto Oy
Sähköinsinööritoimisto SHS Oy
Sähköinsinööritoimisto Jussi Mäkelä Oy
 

Osa-alue 5 Palosuunnittelu

arkkitehti ja kynä Oy
AFRY Buildings Finland Oy
KK-PALOKONSULTTI OY
 

Osa-alue 6 Maalämpösuunnittelu

Oy Insinööri Studio
Rejlers Rakentaminen Oy 
 

Osa-alue 7 Pohja/GEO- suunnittelu

Geokonttori Oy
Sipti Oy
Insinööritoimisto Lepistö Oy
 

Osa-alue 8 pihasuunnittelu

Studio Terra Oy
Pihamaina
arkkitehtuuri- ja maisemasuunnittelu 
Nyman&Ristimäki
 

Kaupunki ei sitoudu kiinteisiin hankintamääriin sopimuskauden aikana.

Sopimus allekirjoitetaan vasta, kun hankintapäätös on lainvoimainen ja kun tarjoajilla 
on esittää henkilöstöä koskevat tiedot ja tiedot täyttävät tarjouspyynnössä vaaditut 
kriteerit. Sopimus sitoo kaupunkia vasta, kun molemmat osapuolet ovat sen 
allekirjoittaneet.
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Metaritoiminta Oy ja kaupunki tekevät optiovuosien käytöstä erillisen päätöksen 
ennen voimassaolevan sopimuskauden päättymistä. Optiokautena sopimus jatkuu 
alkuperäisin ehdoin.

 

Taloudelliset vaikutukset

Hankinnan arvo neljän (4) vuoden sopimuskaudelle laskettuna on 6 200 000 euroa.

 

Toimivalta

Voimassa olevien rahamääräisten ratkaisuvaltarajojen mukaan sopimuksessa, jossa 
useampivuotisten ostojen hankintapäätöksen tekijä määräytyy hankinnan 
kokonaisarvon mukaan ja jossa hankinnan arvo on yli 2 000 000 euroa, toimivalta on 
kaupunginhallituksella.

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

1. valita hankinnan palveluntuottajiksi osakokonaisuuksittain hintavertailun 
lopputuloksen mukaisessa etusijajärjestyksessä kohdassa "Tarjousten vertailu, 

luetellut palveluntuottajat,hankinnan ratkaisuperuste ja ratkaisu" 

2. että kaupunki ei sitoudu kiinteisiin hankintamääriin sopimuskauden aikana,

3. että hankinnasta tehdään sopimukset vuosille 2024 - 2025,

4. että sopimus allekirjoitetaan vasta, kun hankintapäätös on lainvoimainen ja kun 
valituilla palveluntuottajilla on esittää henkilöstöä koskevat tiedot ja tarjottavia 
palveluita koskevat tarvittavat luvat tai ilmoitukset ja ne täyttävät tarjouspyynnössä 
vaaditut kriteerit. Sopimus sitoo kaupunkia vasta, kun molemmat osapuolet ovat 
sopimuksen allekirjoittaneet, ja

5. valtuuttaa toimitilajohtajan allekirjoittamaan hankintasopimukset sekä päättämään 
optiovuosien käyttämisestä.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Tarjoajat (tiedoksianto tehdään Mestaritoiminnan kilpailutusjärjestelmästä)



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 86 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

§ 59
Toimiohje koskien Mestaritoiminta Oy:n hallituksen jäsenen nimeämistä

JARDno-2024-240

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Jussi Ylinen on 12.2.2024 päivätyllä kirjeellä ilmoittanut eroavansa Mestaritoiminta Oy:
n hallituksesta. Tästä syystä kaupunginhallituksen on tarpeen antaa Mestariasunnot 
Oy:n yhtiökokousedustajalle toimiohje uuden jäsenen nimeämisestä. Osakeyhtiölain § 
12 mukaan hallituksen jäsen voi erota tehtävästään ennen toimikauden päättymistä ja 
eroaminen tulee voimaan aikaisintaan, kun siitä on ilmoitettu hallitukselle. Jussi Ylinen 
toimi Mestaritoiminta Oy:n hallituksen puheenjohtajana. 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa Mestaritoiminta Oy:n yhtiökokousedustajalle 
seuraavan toimiohjeen:

nimetä Jussi Ylisen tilalle uuden jäsenen Mestaritoiminta Oy:n hallitukseen 
jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

    

Kokouskäsittely
Puheenjohtajan ehdotuksesta tehtävään nimetään Mika Gilan.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti ja Mestaritoiminta Oy:n hallitukseen jäljellä 
olevaksi toimikaudeksi nimettiin Mika Gilan.

Tiedoksi
eronnut, nimetty, Mestaritoiminta Oy, talousjohtaja
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1.  

2.  

§ 60
Eroilmoitus luottamustehtävästä / Heino Seppo

JARDno-2024-309

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Seppo Heino on 26.2.2024 päivätyllä kirjeellä pyytänyt eroa Järvenpään 
kaupungin tarkastuslautakunnan varsinaisen jäsenen luottamustehtävästä 
henkilökohtaisten syiden vuoksi. 

Kuntalain § 70 mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Kaupunginvaltuusto on 
9.8.2021 § 65 päätöksellään valinnut tarkastuslautakunnan jäsenet ja varajäsenet.

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää  

myöntää Seppo Heinolle eron tarkastuslautakunnan jäsenen 
luottamustehtävästä.
valita hänen tilalleen uusi jäsen tarkastuslautakuntaan jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi. 

Kokouskäsittely
 

Seppo Heino on peruuttanut eronpyyntönsä 9.3.2024 saapuneella sähköpostiviestillä.

Kaupunginjohtaja pyysi poistamaan asian käsittelystä.

Tiedoksi
eronnut, nimetty, tarklan pj, tarklan sihteeri
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1.  

2.  

§ 61
Yhtiökokouskutsu 18.3.2024 / Asunto Oy Kartanonpesä

JARDno-2023-284

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Yhtiökokouskutsu 18.3.2024 ja valtakirja Asunto Oy Kartanonpesä
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 Liite 01 Tilinpäätös Asunto Oy Kartanonpesä
Verkkojulkisuus rajoitettu
3 Liite 02 Kunnossapitotarveselvitys Asunto Oy Kartanonpesä
Verkkojulkisuus rajoitettu
4 Liite 03 Talousarvio Asunto Oy Kartanonpesä
Verkkojulkisuus rajoitettu
5 Liite 04 Yhtiöjärjestys Asunto Oy Kartanonpesä
Verkkojulkisuus rajoitettu

Asunto Oy Kartanonpesä on lähettänyt kutsun 18.3.2024 järjestettävään 
yhtiökokoukseen ja kaupunginhallituksen on tarpeen päättää yhtiökokousedustajasta.

Kokouksessa käsitellään mm. vuoden 2023 tilinpäätös, yhtiöjärjestyksen 
päivittäminen, selvitys tulevista kunnostustarpeista ja aiemmista korjauksista. Lisäksi 
päätetään hallitusten jäsenten ja tilintarkastajien palkkioista sekä hallituksen jäsenten 
lukumäärän vahvistamisesta (3- 5) ja jäsenten valinnasta.

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

nimetä Asunto Oy Kartanonpesän yhtiökokousedustajaksi toimitilajohtaja 
Tuomas Koskiniemen
oikeuttaa yhtiökokousedustajan päättämään kokoukseen osallistumisesta yhtiön 
tilanteen, käsiteltävien asioiden ja kaupungin strategisten intressien perusteella. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Asunto Oy Kartanonpesän, nimetty
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§ 62
 Vastine nuorisovaltuuston lausuntoon suorasta aloiteoikeudesta kaupunginvaltuustoon

JARDno-2023-1715

Valmistelija / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Lausunto nuorisovaltuuston suorasta aloiteoikeudesta kaupunginvaltuustoon

Järvenpään nuorisovaltuusto on jättänyt 25.10.2023 lausunnon nuorisovaltuuston 
suorasta aloiteoikeudesta kaupunginvaltuustoon.

Lausunnon sisältö

Järvenpäässä nuorten vaikuttamisella on pitkät juuret. Vuonna 2001 Järvenpäässä 
aloitti nuorisoparlamentti: nuoria on kuultu päätöksenteossa jo pitkään. Järvenpää 
onkin nyt palkittu Nuorisovaltuustomyönteinen kunta –sertifikaatilla jo viisi vuotta 
putkeen. On tärkeää, että Järvenpää näyttää esimerkkiä nuorten kuuntelemisessa 
jatkossakin ja nuoret otetaan huomioon kaupungin päätöksenteossa.  

Nuorisovaltuustolla on erityinen tehtävä edustaa nuoria kaupungin päätöksenteossa. 
Kunnan valtuutetuilla yksi merkittävimmistä tavoista vaikuttaa kuntapolitiikkaan on 
valtuustoaloitteilla. Aloitteet ovat tehokkaita ja se on merkittävä konkreettinen tapa 
vaikuttaa. Tämän takia nuorisovaltuustolla pitäisi olla suora aloiteoikeus 
kaupunginvaltuustoon. Näin nuoria kuultaisiin yhä tehokkaammin ja nuorten asema 
kunnallispolitiikassa paranisi.  

Vaikka nuorilla on mahdollisuus vaikuttaa kuntalaisaloitteella, tämä ei kuitenkaan ole 
monissa tapauksissa riittävä. Kuntalaisaloitteen tekeminen näyttäytyy monelle 
nuorelle hyvin vaikeana, vaikka asioita, joihin haluttaisiin vaikuttaa, olisi useita. 
Luontainen kanava tuoda nuorten ääni esille konkreettisina ehdotuksina olisi 
nuorisovaltuuston kautta valtuustoaloitteena.  

Naapurikunnassa Keravalla nuorisovaltuustolle on myönnetty aloiteoikeus 
valtuustoon (Keravan hallintosääntö 107 §). Lisäksi esimerkiksi Helsingissä on 
osoitettu nuorille erityinen nuorten aloite (26 luku 3 §).  Olisi siis perusteltua 
hallintosääntöuudistuksessa lisätä nuorisovaltuustolle suora aloiteoikeus 
kaupunginvaltuustoon. 

Konsernipalveluiden vastaus lausuntoon 

Säädöspohja 

Kuntalain 26 §:n mukaan kunnanhallituksen on asetettava nuorisovaltuusto tai 
vastaava nuorten vaikuttamisryhmä (nuorisovaltuusto) ja huolehdittava sen 
toimintaedellytyksistä. Laissa ei säädetä nuorisovaltuuston kokoonpanosta, valinnasta 
eikä toimintatavoista yksityiskohtaisemmin, vaan ne ovat kunnan itsensä 
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päätettävissä. Nuorisovaltuutetut ovat usein iältään 13–18-vuotiaita, mutta ikärajat 
vaihtelevat kunnittain. 

Järvenpään kaupunki on antanut hallintosäännössä (10 §, 82 §) nuorisovaltuuston 
puheenjohtajalle läsnäolo- ja puheoikeuden valtuustoon kokouksiin. Lisäksi 
nuorisovaltuuston valitsemalla edustajalla on läsnäolo- ja puheoikeus 
palvelualuelautakuntien sekä johtokuntien kokouksessa. 

Kuntalain 23 § mukaisesti kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja 
säätiöllä sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus 
tehdä aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on 
ilmoitettava aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet. Lisäksi palvelun käyttäjällä on 
oikeus tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa. Valtuuston 
tietoon on saatettava vähintään kerran vuodessa sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa 
tehdyt aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 

Valtuustoaloitteesta kuntalaki ei sisällä mainintoja, mutta kuntalain 90§:n mukaisesti 
hallintosäännössä tulee antaa tarvittavat määräykset valtuutetun aloitteen käsittelystä 
osana valtuuston toimintaan liittyviä asioita. 

Järvenpään kaupungin voimassa olevassa hallintosäännössä on määräykset 
kuntalaisen aloiteoikeudesta 131 §:ssä sekä valtuutettujen aloitteista 71 §:ssä. 

Aloiteoikeudesta 

Järvenpään hallintosäännön (71 §) mukaisesti valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa koskevissa 
asioissa.  Nuorisovaltuustolla ei tällä hetkellä ole mahdollisuutta tehdä aloitteita 
valtuuston kokouksessa. Sen sijaan nuorisovaltuusto voi muiden kuntalaisten tapaan 
tehdä kuntalaisaloitteita, sillä kuntalaisaloitteen tekeminen ei edellytä täysi-ikäisyyttä. 

Vaikuttamistoimielimistä ainoastaan nuorisovaltuuston edustajille on Järvenpäässä 
myönnetty läsnäolo- ja puheoikeus kaupunginvaltuustossa, palvelualuelautakunnissa 
ja johtokunnissa. Poikkeuksia ovat valtuuston suljetut kokoukset sekä muiden 
toimielinten kokoukset, mikäli käsiteltäviin asiakirjoihin sisältyy salassa pidettäviä 
tietoja. 

Nykyinen järjestely mahdollistaa nuorten osallistumisen ja vaikuttamisen 
nuorisovaltuuston kautta laajasti kaupungin toimielinten ja näiden alaisten 
palvelualueiden toimintaan. Nuorisovaltuuston puheenjohtaja ja muut 
nuorisovaltuuston edustajat käyttävät aktiivisesti puheenvuoroja niin valtuuston, kuin 
muiden toimielintenkin kokouksissa. 

Lisäksi kaupunginhallitus on 21.1.2019 päätöksellään (§ 16) suosittanut, että 
vaikuttamistoimielimen edustaja kutsutaan toimielimen kokoukseen silloin, jos kyse 
on vaikuttamistoimielimen edustaman ryhmän kannalta merkittävästä päätöksestä, 
eikä vaikuttamistoimielimen näkemystä asiaan ole muulla tavoin mahdollista saada 
selvitettyä. 

Nuorisovaltuuston aloitteessa viitataan Keravan ja Helsingin käytänteisiin, ja nuorten 
aloiteoikeutta koskien kunnilla onkin erilaisia käytänteitä. Keravalla nuorivaltuustoon 
voi tulla valituksi 13#19 -vuotias nuori. Keravalla nuorisovaltuuston edustajalla on 



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 91 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

oikeus tehdä valtuuston kokouksessa nuorisovaltuuston aloite asiasta, joka on 
nuorisovaltuuston arvion mukaan lasten ja nuorten kannalta merkittävä. Aloite 
käsitellään samalla tavalla kuin valtuutettujen aloitteet. Helsingissä 
nuorisoneuvostoon sen sijaan valitaan 13–17 -vuotiaita nuoria ja hallintosäännössä 
säädetään yleisesti nuoren 13#17 -vuotiaan asukkaan teke-
mästä aloitteesta kaupungin toimintaan kuuluvissa asioissa. Nuoren tekemää aloitetta 
ei käsitellä valtuustoaloitteen kaltaisesti, vaan aloitteeseen vastaa se lautakunta tai 
johtokunta, jonka toimivaltaan tai jonka alaisen viranomaisen toimivaltaan aloitteessa 
esitetty toimenpide kuuluu. Kaupunginvaltuuston, kaupunginhallituksen tai suoraan 
kaupunginhallituksen alaisen viranomaisen toimivaltaan kuuluvia toimenpiteitä 
koskeviin aloitteisiin vastaa pormestari. 

Myönteinen erityiskohtelu 

Myönteisellä erityiskohtelulla tarkoitetaan tosiasiallisen yhdenvertaisuuden 
turvaamiseksi suoritettavia tarpeellisia erityistoimenpiteitä, joilla parannetaan tietyn 
ryhmän asemaa ja olosuhteita. Tällainen erityiskohtelu katsotaan oikeutetuksi silloin, 
jos sen tarkoituksena on tosiasiallisen yhdenvertaisuuden edistäminen tai syrjinnästä 
johtuvien haittojen ehkäiseminen tai poistaminen.  

Myönteinen erityiskohtelu on näin ollen mahdollista myös muunlaisten, kuin 
syrjinnästä johtuvien haittojen ehkäisemiseksi tai lievittämiseksi. Esimerkiksi 
yhteiskunnallisesti heikommassa asemassa olevien ihmisten tukeminen voi olla 
perusteltua silloinkin, kun heikomman aseman ei voida osoittaa johtuvan syrjinnästä. 
Nuorisovaltuuston, vammaisneuvoston ja eläkeläisneuvoston edustamien ryhmien 
voidaan katsoa olevan eri syistä osin muita kuntalaisia heikommassa asemassa. Tästä 
johtuen kuntalaki velvoittaa kuntaa asettamaan näitä ryhmiä edustavat 
vaikuttamistoimielimet ja kuulemaan niitä erityisesti kyseiseen ryhmään vaikuttavien 
asioiden valmistelussa. 

Usein nuorisovaltuuston muista vaikuttamistoimielimistä poikkeavaa asemaa on 
perusteltu eri yhteyksissä muun muassa sillä, ettei alle 18-vuotiailla kuntalaisilla ole 
mahdollisuutta vaikuttaa äänestämällä kaupunginvaltuuston kokoonpanoon tai 
asettua itse kuntavaaleissa ehdolle. 

Järvenpään kaupunginhallitus teki 12.10.2020 kokouksessaan päätöksen 
nuorisovaltuuston ikärajojen nostoa koskien. Aiemmin nuorisovaltuustoon on voinut 
asettua ehdolle vaalivuonna vähintään 14 ja enintään 17 vuotta täyttävä 
järvenpääläinen. Äänioikeus vaaleissa oli vaalivuonna vähintään 13 ja enintään 18 
vuotta täyttävällä järvenpääläisellä. Kaupunginhallituksen tekemän ikärajanostoja 
koskevan päätöksen myötä syksyn 2020 nuorisovaltuuston vaaleista lähtien ehdolle 
on voinut asettua 13#19 vuotta täyttävä nuori, jonka kotikunta Järvenpää on. Vaaleissa 
äänioikeutettuja ovat kaikki vaalivuonna 13#19 vuotta 
täyttävät järvenpääläiset. 

Kaupunginhallituksen päätöksen myötä nuorten asemaa ei enää voitane perustellusti 
pitää vammaisten tai eläkeläisten asemaan verrattuna heikompana valtuuston 
toiminnan näkökulmasta. Nostetut ikärajat mahdollistavat aiempaa paremmin sen, 
että osa nuorisovaltuuston jäsenistä voi kuntavaaleissa sekä asettua ehdolle että 
äänestää. Käytännössä on mahdollista, että nuorisovaltuuston edustajalla on 
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nuorisovaltuuston lisäksi valtuuston jäsenyys. Riippuen vaalien ajankohdista tämä on 
jossakin, joskin vähäisemmässä, määrin ollut mahdollista myös aiemmin. 

Nuorisovaltuuston puhe- ja läsnäoloasiaa toimielinten kokouksissa ei ole 
kaupunginhallituksen ikärajanostopäätöksen myötä tarkasteltu uudelleen.
 

Johtopäätökset 

Järvenpään kaupungissa on käynnissä hallintosäännön kokonaisuudistus. Projektin 
aikataulutavoite on, että valtuusto vahvistaisi uuden hallintosäännön 
kokouksessaan 22.4.2024.

Toistaiseksi viranhaltija tai luottamushenkilöiden esittämänä ei ole noussut esille, että 
hallintosäännön kirjauksia nuorisovaltuuston puhe- tai läsnäolo-oikeutta koskien olisi 
syytä tarkastella uudelleen. Uuteen hallintosääntöluonnokseen ei ole valmisteltu 
muutoksia nuorisovaltuuston puhe- ja läsnäolo-oikeutta koskien. 

Myönteisen erityiskohtelun tarve aloiteasiassa ei kuitenkaan valmistelijoiden arvion 
mukaan kohdistu enempää nuorisovaltuustoon kuin muihinkaan 
vaikuttamistoimielimiin. Toisaalta demokraattisesti valituksi tulleen valtuutetun 
tekemän aloitteen käsittelyn erityisyydellä on nähtävä painoarvonsa kuntalain hengen 
mukaisesti.

Valtuustoryhmiä on pyydetty jättämään vastauksensa 16.1.2024 pidetyssä 
hallintosääntöseminaarissa esitetyistä pykäläluonnoksista 3.3. mennessä ns. ”
talvitehtävän” vastauksen muodossa. Seminaarissa nousi esille nuorisovaltuuston 
aloitteita koskeva lausunto nuorisovaltuuston puheenjohtajan pitämässä 
puheenvuorossa. Puheenvuoron jälkeen hallintosääntöuudistuksen projektipäällikkö 
kehotti valtuustoryhmiä pohtimaan nuorisovaltuuston esittämän lausunnon sisältöä 
osana talvitehtävää. Kommentit asiasta pyydettiin kirjaamaan pykäläluonnoksen ”79 § 
valtuutettujen aloitteet” yhteyteen. 

Nuorisovaltuuston aloiteoikeusasiaa tullaan tarkastelemaan kevään aikana osana 
hallintosäännön muuta valmistelua. Valtuusto päättää hallintosäännön hyväksymisen 
yhteydessä, miten asia halutaan Järvenpäässä ratkaista.

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa nuorisovaltuuston lausuntoon kuvaus -kentän 
mukaisen vastineen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Nuva
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Muutoksenhakukielto
§48, §49, §50, §60, §62

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

- vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL136 §)

- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa 
(KVhl 50 § 2 mom.)

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §).
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Oikaisuvaatimus
§51, §52, §53, §54, §55, §56, §59, §61

Oikaisuvaatimusohje
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen kaupungin
.hallitukselle

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
    
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
    
Oikaisuvaatimus on toimitettava Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.
    

katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen 
päivänä kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä 
tiedoksiantoa, asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, kolmantena päivänä viestin  lähettämisestä.
    

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, Kunnan jäsenen
kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
    
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on:
Järvenpään kaupunki
Kaupunginhallitus
Osoite: Sibeliuksenkatu 8, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi     
Puh. vaihde: (09) 27 191

Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa sähköisesti kirjaamo@jarvenpaa.fi tai kirjallisesti 
Järvenpää-infoon os. Sibeliuksenkatu 8, (sisäänkäynti Mannilantien puolelta) 04401 
Järvenpää.



 Järvenpää Pöytäkirja 6/2024 95 ( )99
Kaupunginhallitus 11.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Järvenpää-info on avoinna ma–ke klo 9.00–15.00, to 9.00–17.00 ja pe 9.00–13.00. 
Arkipyhän aattona asiakaspalvelupiste noudattaa perjantain aukioloaikaa. Jos 
oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on arkipyhän aatto, saa oikaisuvaatimuksen 
tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimus on toimitettava viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen 
aukioloajan päättymistä.

 

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
    
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

päätös, johon haetaan oikaisua
miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
millä perusteella oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös pyydetään antamaan tiedoksi 
sähköisenä  viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.
 

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään kaupungin 
kirjaamosta.
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Oikaisuvaatimus
§57, §58

Oikaisuvaatimusohje
Julkista hankintaa koskevaan päätökseen tai muuhun hankintamenettelyssä tehtyyn 
ratkaisuun voidaan julkisista hankinnoista ja käyttöoikeussopimuksista annetun lain 
(1397/2016, jäljempänä hankintalaki) mukaan hakea muutosta vaatimalla 
hankintayksiköltä oikaisua (jäljempänä hankintaoikaisu), tai asia voidaan saattaa 
valituksella markkinaoikeuden käsiteltäväksi.

Oikaisuvaatimusoikeus

Hankintaa koskevasta asiasta voi tehdä  tai hankintayksikölle oikaisuvaatimuksen
 se, jota asia koskee (jäljempänä markkinaoikeudelle toimitettavan valituksen

asianosainen). Asian osainen on se, jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 
välittömästi vaikuttaa.

1. OIKAISUVAATIMUSOHJE

Hankintayksikön päätökseen tai muuhun hankintamenettelyssä tehtyyn ratkaisuun 
tyytymätön voi vaatia hankintalain 132-135 §:n mukaan hankintaoikaisua. 
Hankintaoikaisua voi vaatia hankintayksiköltä kirjallisesti tarjouskilpailuun osallistunut 
tarjoaja tai osallistumishakemuksen tehnyt ehdokas tai muu taho jota asia koskee.

Oikaisuvaatimusaika
    
Asianosaisen on vaadittava hankintaoikaisua 14 päivän kuluessa siitä, kun 
asianosainen on saanut  tiedon hankintayksikön päätöksestä valitusosoituksineen tai 
muusta hankintamenettelyssä tehdystä ratkaisusta. Vaatimus on toimitettava 
Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä päivänä ennen virka-ajan 
päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen hankintapäätöksen oheisasiakirjoineen tiedoksi 
sähköistä tiedonantoa käytettäessä sinä päivänä, jolloin sähköinen viesti on 
vastaanottajan käytettävissä tämän vastaanottolaitteissa siten, että viestiä voidaan 
käsitellä.

Asianosainen on saanut tiedon päätöksestä lähettämispäivänä, jollei asianosainen 
esitä luotettavaa selvitystä tietoliikenneyhteyksien toimimattomuudesta tai 
vastaavasta muusta seikasta, jonka johdosta sähköinen viesti on saapunut 
vastaanottajalle myöhemmin.

Jos tiedoksianto toimitetaan postitse kirjeellä, asianosaisen katsotaan saaneen asiasta 
tiedon seitsemäntenä päivänä sen lähettämisestä, jollei tiedoksiannon näytetä 
tapahtuneen myöhemmin.
    
Käytettäessä todisteellista tiedoksiantotapaa, tiedoksianto katsotaan tapahtuneeksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.
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Oikaisuvaatimusviranomainen
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään:
Järvenpään kaupunki / kirjaamo
Osoite: Sibeliuksenkatu 8, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi     
Puh. vaihde: (09) 27 191

Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa sähköisesti kirjaamo@jarvenpaa.fi tai kirjallisesti 
Järvenpää-infoon os. Sibeliuksenkatu 8, (sisäänkäynti Mannilantien puolelta) 04401 
Järvenpää.
Järvenpää-info on avoinna ma–ke klo 9.00–15.00, to 9.00–17.00 ja pe 9.00–13.00. 
Arkipyhän aattona asiakaspalvelupiste noudattaa perjantain aukioloaikaa. Jos 
oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on arkipyhän aatto, saa oikaisuvaatimuksen 
tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. Oikaisuvaatimus on toimitettava 
viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen aukioloajan päättymistä.

Hankintaoikaisuvaatimuksen vireilletulo ja käsittely eivät vaikuta siihen määräaikaan, 
jonka kuluessa asianosainen voi hankintalain nojalla hakea muutosta valittamalla 
markkinaoikeuteen.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

-    päätös, johon vaaditaan oikaisua
-    miltä kohdin päätökseen vaaditaan oikaisua ja millaista oikaisua vaaditaan 
tehtäväksi
-    perusteet, joilla oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava oikaisuvaatimuksen esittäjän nimi ja kotikunta. 
Jos oikaisuvaatimuksen esittäjän puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai 
asiamiehensä, oikaisuvaatimuskirjelmässä on ilmoitettava myös tämän nimi ja 
kotikunta. Asiamiehen, ellei tämä ole asianajaja tai julkinen avustaja, on liitettävä 
oikaisuvaatimuskirjelmään valtakirja.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero joihin asiaa 
koskevat ilmoitukset oikaisuvaatimuksen tekijälle voidaan 
toimittaa.  Oikaisuvaatimuksen esittäjän, laillisen edustajan tai asiamiehen on 
allekirjoitettava oikaisuvaatimus. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä, eikä asiakirjan alkuperäisyyttä 
tai eheyttä ole syytä epäillä.

2. VALITUS MARKKINAOIKEUTEEN

Tarjoaja, osallistumishakemuksen tehnyt ehdokas tai muu taho, jota asia koskee, voi 
saattaa asian markkinaoikeuden käsiteltäväksi tekemällä valituksen. Valituksella 
markkinaoikeuden käsiteltäväksi voidaan saattaa hankintayksikön päätös tai 
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hankintayksikön muu hankintamenettelyssä tehty ratkaisu, jolla on vaikutusta 
ehdokkaan tai tarjoajan asemaan.

Markkinaoikeuden käsiteltäväksi valituksella ei voida saattaa hankintayksikön sellaista 
päätöstä tai muuta ratkaisua, joka koskee:
1) yksinomaan hankintamenettelyn valmistelua
2) sitä, että hankintasopimusta ei jaeta osiin 75 §:n nojalla tai
3) sitä, että 93 §:ssä tarkoitetun kokonaistaloudellisen edullisuuden perusteena 
käytetään yksinomaan halvinta hintaa tai kustannuksia.

Muutoksenhakuaika

Valitus on tehtävä kirjallisesti 14 päivän kuluessa siitä, kun asianosainen on saanut 
tiedon hankintaa koskevasta päätöksestä valitusosoituksineen. Tiedoksisaantipäivää 
ei lasketa mukaan valitusaikaan.

Asianosaisen katsotaan saaneen hankintapäätöksen oheisasiakirjoineen tiedoksi 
sähköistä tiedonantoa käytettäessä sinä päivänä, jolloin sähköinen viesti on 
vastaanottajan käytettävissä tämän vastaanottolaitteissa siten, että viestiä voidaan 
käsitellä. Asianosainen on saanut tiedon päätöksestä lähettämispäivänä, jollei 
asianosainen esitä luotettavaa selvitystä tietoliikenneyhteyksien toimimattomuudesta 
tai vastaavasta muusta seikasta, jonka johdosta sähköinen viesti on saapunut 
vastaanottajalle myöhemmin.

Jos tiedoksianto toimitetaan postitse kirjeellä, asianosaisen katsotaan saaneen asiasta 
tiedon seitsemäntenä päivänä sen lähettämisestä, jollei tiedoksiannon näytetä 
tapahtuneen myöhemmin.

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantotapaa, tiedoksianto katsotaan tapahtuneeksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.

Poikkeukset säännönmukaisesta valitusajasta

Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista, jos 
hankintayksikkö on tehnyt hankintapäätöksen jälkeen hankinta- tai 
käyttöoikeussopimuksen 130 §:n 1 tai 3 kohdan nojalla noudattamatta odotusaikaa. 
Odotusaikaa ei tarvitse noudattaa, jos sopimus koskee puitejärjestelyn perusteella 
tehtävää hankintaa tai sopimus koskee dynaamisen hankintajärjestelmän sisällä 
tehtävää hankintaa.

Valitus on tehtävä kuuden kuukauden kuluessa hankintapäätöksen tekemisestä siinä 
tapauksessa, että ehdokas tai tarjoaja on saanut tiedon hankintapäätöksestä 
valitusosoituksineen ja hankintapäätös tai valitusosoitus on ollut olennaisesti 
puutteellinen.

Valituksen muoto ja sisältö

Valituksessa on ilmoitettava hankinta-asia, jota valitus koskee, sekä valittajan 
vaatimukset ja niiden perusteet. Puitejärjestelyyn perustuvan hankinnan ja 
dynaamiseen hankintajärjestelmään hyväksymistä koskevan ratkaisun osalta 
valituskirjelmässä on esitettävä minkä vuoksi käsittelylupa tulisi myöntää
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Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa 
käyttää hänen laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatii joku muu 
henkilö, valituksessa on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. Lisäksi on 
ilmoitettava postiosoite ja puhelinnumero, joihin asiaa koskevat ilmoitukset valittajalle 
voidaan toimittaa. Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava 
valituskirjelmä.

Valitukseen on liitettävä alkuperäisenä tai jäljennöksenä päätös, johon haetaan 
muutosta, sekä todistus siitä minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys 
valitusajan laskemisen ajankodasta. Valitukseen on liitettävä asiakirjat, joihin valittaja 
vetoaa vaatimuksensa tueksi. Asiamiehen on liitettävä valituskirjelmään valtakirja, 
kuten hallintokäyttölain 21 §:ssä säädetään.

Valitutuksen toimittaminen

Valitus on toimitettava markkinaoikeudelle. Valituksen voi toimittaa 
markkinaoikeuden kansliaan henkilökohtaisesti, asiamiestä käyttäen, lähetin 
välityksellä, postitse, telekopiona tai sähköpostin avulla kuten sähköisestä asioinnista 
viranomaistoiminnassa annetussa laissa (13/2003) säädetään. Jos vireillepanon 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, voi asiakirjat toimittaa markkinaoikeudelle ensiksi seuraavana 
arkipäivänä.

Markkinaoikeus
Radanrakentajantie 5, 00520 Helsinki

Puh. 029 5643 300
Fax 029 5643 314
markkinaoikeus(at)oikeus.fi

Valitusperusteeseen perustuva muutoksenhakukielto

Hankintalain 163 §:n mukaan markkinaoikeuden toimivaltaan kuuluvaan asiaan ei saa 
hakea muutosta kuntalain eikä hallintolainkäyttölain nojalla.

Muutoksenhausta ilmoittaminen hankintayksikölle

Hankintalain 148 §:n nojalla hankinta-asiaan muutosta hakevan on kirjallisesti 
ilmoitettava hankintayksikölle asian saattamisesta markkinaoikeuden käsiteltäväksi. 
Ilmoitus on toimitettava hankintayksikölle viimeistään silloin, kun hankintaa koskeva 
valitus toimitetaan markkinaoikeuteen. Ilmoitus on toimitettava hankintayksikön 
kohdassa 1 mainittuun osoitteeseen
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